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Krajevne novice

Zaživele so ulice Krope
Na Kovaškem šmarnu v 
Kropi spet pestro kulturno, 
etnološko in družabno do-
gajanje

stran 4

jubilej

Gasilci so praznovali
PGD Radovljica letos pra-
znuje 140 let obstoja. Konec 
januarja so pripravili pester 
program praznovanja.
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Mladi

diamantna maturantka
Izabela Letonja iz Lesc, dija-
kinja Gimnazije Kranj, je na 
mednarodni maturi zbrala 
vse možne točke.
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obletnica

Pred stotimi leti se je 
rodil ivan Hribovšek
V rodni Radovljici so se pe-
sniku poklonili z razstavo, 
spominskim večerom in izi-
dom monografije.
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Ponosen  
na srčne 
prostovoljce
Pred občinskim 
praznikom smo se 
pogovarjali z županom 
cirilom Globočnikom.
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Najboljši 
tudi v 
Radovljici
radovljica je po štirih 
letih spet gostila 
kolesarsko državno 
prvenstvo, številni od 
blizu spremljali najboljše.
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Prvi poziv je občinski štab 
Civilne zaščite dobil že ne
kaj minut čez tretjo uro v 
četrtek zjutraj, je povedal 
Janez Koselj, poveljnik ob
činskega štaba Civilne za
ščite, ki se je tudi sam takoj 
po prvem klicu odpravil po 
Lipniški dolini, da bi prido
bil prvo grobo oceno stanja. 
»Po mojih izkušnjah tako 
silovitega vetra v naših kra
jih v zadnjih dvajsetih letih 
nismo izkusili,« je na krat
ko ocenil moč neurja.
Do četrte ure zjutraj so bile 
na terenu že štiri gasilske 
enote, kasneje so se jim 
pridružile še dodatne. 
»Najprej je bilo treba omo
gočiti prevoznost cest, da 
smo se prebili do najbolj 
prizadetih območij. Po pri
hodu gasilcev do prvih bolj 
prizadetih naselij je bilo 
jasno, da so poškodovane 
tudi strehe objektov …« Kot 
pravi, je nato do okoli šeste 
zjutraj trajalo zatišje, saj 
ljudje, dokler se niso začeli 
odpravljati v službe, niso 
opazili, kako velika je ško
da. Ko je bilo jasno, da je 
kar nekaj cest neprevoznih, 
so začeli pregledovati tudi 
strehe hiš in gospodarskih 
poslopij.

tudi kraje v radovljiški občini je sredi prejšnjega tedna zajelo hudo nočno neurje. najbolj prizadeto je 
bilo območje lipniške doline, vasi v krajevni skupnosti Podnart. Škode je največ po gozdovih.

Neurje je najbolj divjalo 
po Lipniški dolini

Marjana Ahačič

najbolj je neurje prizadelo območje vasi okoli Podnarta. / Foto: Andrej Fister, poveljnik PGD Podnart

Mira Stušek, med drugim 
soustanoviteljica in dolgole
tna predsednica gorenjskega 
odbora Slovenskega društva 
Hospic, je v svojem nepreki
njenem 27letnem prosto
voljskem udejstvovanju z 
več kot 12 tisoč prostovolj
skimi urami dokazala, da 
posameznik skozi povezova

nje v skupnosti lahko 
povzroča spremembe na 
družbeni ravni, ki se izraža
jo v večjem sočutenju in 
podpori ranljivim skupi
nam, je zapisano v utemelji
tvi nagrade.
Je prostovoljka s srcem, z ne
izmerno voljo do dela, ki je s 
svojim delovanjem in pripad
nostjo prostovoljskemu delu 
vzor vsem generacijam.

letošnja prejemnica najvišjega državnega 
priznanja za izjemne dosežke na področju 
prostovoljstva je Mira Stušek iz lesc, dolgoletna 
predsednica gorenjskega odbora Slovenskega 
društva Hospic.

Visoko priznanje 
Miri Stušek

Marjana Ahačič
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OBČINA RADOVLJICA

V imenu Občine Radovljica
voščim za občinski praznik 5. avgust
in vas vabim na praznične prireditve.

Ciril Globočnik
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Miri Stušek je priznanje izročila predsednica države nataša 
Pirc Musar. / Foto: Bor Slana/STA
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Streho in ostrešje Klinarjeve 
hiše v Kropi so obnovili lani 
in tako začeli nujno celovito 
prenovo objekta, v katerem 
domuje Kovaški muzej. S po-
močjo državnega denarja se 
projekt zdaj nadaljuje, Obči-
na Radovljica se je namreč za 
drugo fazo obnove spomladi 
prijavila na razpis ministr-

stva za kulturo in bila tokrat 
uspešna. Kot je povedala di-
rektorica občinske uprave 
Alenka Langus, so namreč v 
začetku meseca prejeli sklep 
o sofinanciranju investicije v 
višini 200 tisoč evrov; 50 ti-
soč v letošnjem in 150 tisoč v 
prihodnjem letu.
»Za letos sta načrtovani sta-
tična sanacija konstrukcije 
objekta z injektiranjem raz-
pok v zunanjih in notranjih 
nosilnih zidovih in vgradnja 
protipotresnih sider, v pri-

hodnjem letu pa so predvi-
dene obnova fasade, zame-
njava stavbnega pohištva ter 
dokončna ureditev dveh pro-
storov za razstavno dejav-
nost v drugem nadstropju 
objekta,« je pojasnila.
Skupna vrednost druge faze, 
ki naj bi bila v prihodnjem 
letu tudi zaključena, je oce-
njena na 415 tisoč evrov, 
200 tisoč od tega zagotavlja 

ministrstvo za kulturo, pre-
ostalo pa je zagotovljeno v 
proračunu Občine Radovlji-
ca. Trenutno je v fazi pripra-
va javnega naročila za izbor 
izvajalca, ki naj bi dela začel 
jeseni, je še pojasnila.
Da bi za obnovo lažje prido-
bila sredstva države, je Obči-
na Radovljica lani Klinarjevo 
hišo razglasila za kulturni 
spomenik lokalnega pome-
na. Kot so v predlogu razgla-
sitve zapisali na Zavodu za 
varstvo kulturne dediščine 

Slovenije, ima Klinarjeva 
hiša, v kateri deluje Kovaški 
muzej Kropa, poseben po-
men za območje občine Ra-
dovljica zaradi zgodo-
v in s k ih ,  e t n o l o š k ih , 
arhitekturnih ter drugih iz-
jemnih lastnosti.
Stavba s konca 18. stoletja je 
primer ene mogočnejših fu-
žinarskih hiš, katerih zuna-
njost zaznamujejo kamno-
seški detajli iz zelenega 
kamna in kovani dodatki, 
notranjost pa členitev na sta-
novanjski del hišnega pose-
stnika in prostore njegovih 
najemnikov, delavcev, je za-
pisano v obrazložitvi.

Kot ob tem poudarjajo v Mu-
zejih radovljiške občine, Ko-
vaški muzej slikovito pred-
stavlja slovensko dediščino 
železarstva in razvija ter hra-
ni zavest o pomenu kovaške 
dediščine, ki je pomembno 
zaznamovala Kropo z okoli-
co in življenja njenih prebi-
valcev. Prikazuje zgodo-
vinske osnove železarstva, 
tehnično-zgodovinski razvoj 
obdelave železa od rude do 
žeblja ter gospodarske, soci-
alne in kulturne razmere v 
železarskih naseljih od 15. 
stoletja vse do propada fužin 
v 19. stoletju in ročnega žeb-
ljarstva v 20. stoletju.

Celovita obnova objekta v Kropi, v katerem je Kovaški muzej, se bo s pomočjo sredstev države 
nadaljevala in bo po načrtih končana prihodnje leto.

Obnova se bo nadaljevala

Marjana Ahačič

S pohodom, ki vsako leto po-
teka v organizaciji Združe-
nja borcev za vrednote NOB 
Radovljica, Odbora veteran-
skih organizacij Zveze vete-
ranov vojne za Slovenijo, 
Zveze policijskih veteran-
skih društev Sever in Zveze 
slovenskih častnikov, počas-
tijo spomin na partizansko 
patruljo, ki je v letu 1944 ob 
osvoboditvi Beograda pones-
la slovensko zastavo na vrh 
Triglava. Obenem se s poho-
dom spominjajo tudi skupi-
ne gornikov, ki je na Trigla-
vu razvila slovensko zastavo 
ob razglasitvi samostojnosti 
Slovenije leta 1991.
Pohodniki vsakokrat krajšo 
slovesnost pripravijo že na 

Kredarici, osrednja slove-
snost s kulturnim progra-
mom v izvedbi Partizan-
skega pevskega zbora in 
Orkestra Slovenske vojske 
pa je bila tudi tokrat na Ru-
dnem polju na Pokljuki. 
Slavnostni govornik je bil 
minister za obrambo Mar-
jan Šarec. Dejal je, da je ta 
slovesnost praznik domo-
ljubja, spomina in ljubezni 
do naše domovine. »Zgo-
dovina Slovenije je veli-
častna, mestoma tudi tra-
gična, saj je slovenski 
narod zlasti v 20. stoletju 
žrtvoval mnogo življenj, da 
lahko danes živimo v miru, 
v svoji državi, praznujemo 
svoje praznike in da lahko 
govorimo slovensko,« je 
poudaril.

Maša Likosar

»Spoštovanje naše pretekle 
zgodovine, države in njenih 
simbolov je zaveza vseh nas, 
zato pod Lipo samostojnosti 
vsako leto znova obujamo 
spomin na tiste, ki so skozi 
zgodovino z globoko narodno 
zavestjo, odločnostjo, mod-
rostjo in pogumom položili 
demokratične temelje naši 
mladi državi,« je zbrane nago-
voril župan Ciril Globočnik.
»Danes je Slovenija samo-
stojna, razvita država z vla-
davino prava. V tujini uživa 
ugled enakovredne in odgo-
vorne članice mednarodne 
skupnosti, o čemer priča 
tudi njeno nedavno imeno-
vanje za nestalno članico 
Varnostnega sveta Združe-
nih narodov. Pred nami pa 
so novi izzivi, za reševanje 
katerih smo tako na lokalni 
kot državni ravni odgovorni 
vsi, na čelu z izvoljenimi 
predstavniki oblasti. Zagota-
vljanje zdravstvene in dolgo-
trajne oskrbe, stanovanj in 
poslovnih priložnosti za 
mlade, energije iz obnovlji-
vih virov, spoštovanje različ-
nosti in kulturni dialog so le 
nekateri izmed njih.«

Poudaril je, da je radovljiška 
lokalna skupnost po kakovo-
sti bivanja med slovenskimi 
občinami v samem vrhu, kar 
je, kot je poudaril, zasluga 

vseh, ki s svojo jasno vizijo, 
ustvarjalnostjo in preda-
nostjo okolju, v katerem živi-
jo in delujejo, bogatijo obči-
no in življenje vseh. »In teh 

je mnogo, zato ne preseneča, 
da je občina Radovljica pre-
poznavna ne le kot izjemna 
kulturno-turistična in špor-
tna destinacija, pač pa tudi 
kot mladim prijazna občina, 
branju prijazna občina in od 
letos tudi prostovoljstvu pri-
jazna občina. Zahvala vsem, 
ki ste prispevali k temu.«
Ob prazniku je ob čestitki 
vsem zbranim še zaželel, da 
bi skupaj še naprej delovali v 
dobro vseh.
»Preteklost dokazuje, da 
smo sposobni uresničiti veli-
ka dela, kadar le zmoremo 
dovolj medsebojnega spo-
štovanja in zaupanja,« je žu-
pan zaključil svoj slavnostni 
nagovor.
Na slovesnosti so sodelovali 
praporščaki Zveze veteranov 
vojne za Slovenijo Gorenj-
ska, Območnega združenja 
Zgornja Gorenjska in Ob-
močnega združenja Zveze 
policijskih veteranskih dru-
štev Sever.
Kulturni program je obliko-
val Anže Habjan, nastopili 
pa so Pihalni orkester Lesce 
in Dramska skupina Čofta 
KD Kropa. Program sta po-
vezovala Suzana Adžič in 
Anže Habjan.

Občina Radovljica je tudi letos pred dnevom državnosti pripravila tradicionalno slovesnost pri Lipi 
samostojnosti v Radovljici. Zbranim je ob 32-letnici samostojnosti Slovenije voščil župan Ciril Globočnik.

Ob dnevu državnosti

Marjana Ahačič

Osrednja slovesnost s kulturnim programom v izvedbi 
Partizanskega pevskega zbora in Orkestra Slovenske vojske 
je bila tudi tokrat na Rudnem polju na Pokljuki. Slavnostni 
govornik je bil minister za obrambo Marjan Šarec.  
/ Foto: Tina Dokl

Združenje borcev za vrednote NOB Radovljica je 
v začetku julija organiziralo tradicionalni, tokrat 
že 37. spominski pohod na Triglav, kamor se je 
letos podalo 315 pohodnikov. Slavnostni govornik 
je bil minister za obrambo Marjan Šarec.

Spominski pohod 
na Triglav

Zbrane je na slovesnosti, ki so jo zaradi dežja prestavili 
pod nadstrešek trgovskega centra, nagovoril župan Ciril 
Globočnik.

Za letos sta načrtovani statična sanacija 
konstrukcije objekta in vgradnja protipotresnih 
sider, v prihodnjem letu pa obnova fasade, 
zamenjava stavbnega pohištva ter dokončna 
ureditev dveh prostorov za razstavno dejavnost v 
drugem nadstropju objekta.

Združenje borcev za vrednote NOB v soboto, 5. avgusta, pri 
Partizanskem domu na Vodiški planini na Jelovici pripravlja 
spominsko slovesnost ob 82. obletnici ustanovitve Cankar-
jevega bataljona in prazniku Občine Radovljica. Slovesnost 
s kulturnim programom se bo začela ob 11. uri, slavnostni 
govornik bo Uroš Lipušček, novinar in politolog. Na priredi-
tev bo organiziran tudi javni prevoz. Avtobus bo iz Krnice 
krenil ob 8.30, iz Radovljice pa ob 9. uri.

Spominska slovesnost na Vodiški planini
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V Klinarjevi hiši v Kropi domuje Kovaški muzej, ki je lani 
zaznamoval sedemdeset let delovanja. / Foto: Tina Dokl

»Pred nami so novi izzivi. Zagotavljanje 
zdravstvene in dolgotrajne oskrbe, stanovanj in 
poslovnih priložnosti za mlade, energije iz 
obnovljivih virov, spoštovanje različnosti in 
kulturni dialog so le nekateri izmed njih.«
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Tik pred poletjem je bila z 
odprtjem prenovljenega 
dela radovljiškega kopališča 
zaključena prva faza investi-
cije, ki je predstavlja enega 
od največjih občinskih pro-
jektov v zadnjih letih. 
Kakšne so prve izkušnje v 
prenovljenem kompleksu?
Ob lepem vremenu je kopali-
šče polno, kar je prav. Zado-
voljen sem, da je bilo delo za-
ključeno skoraj pol leta pred 
rokom, določenim ob podpi-
su pogodbe, kar je pomenilo, 
da je bilo odprtje tik pred za-
četkom poletne sezone.
Obiskovalci so, kot slišim, 
zadovoljni tudi z gostinsko 
ponudbo, gostje v kampu pa 
navdušeni nad novim sani-
tarnim blokom, ki močno 
dviguje kvaliteto bivanja.

Rehabilitacijski bazen pa 
začne obratovati jeseni?
Tako je. Pred kratkim smo 
imeli z zdravstvenim do-
mom še zadnja usklajeva-
nja; zagotovili bomo nekaj 
dodatnih pripomočkov, kot 
sta na primer bazenska klop 
in robotsko dvigalo za name-
ščanje pacientov v vodo.

V sklopu obnove je bilo ure-
jeno krožišče pred vhodom 
v kopališče, kakšni pa so na-
črti za bližnje makadamsko 
parkirišče?
Preuredili smo krožišče, ki 
sedaj omogoča uporabo 
tudi avtobusom, ter sanirali 
peščeno parkirišče pod 
kostanji, zdaj pa nadaljuje-
mo z urejanjem odvodnja-
vanja problematične mete-
orne vode pri zdravstvenem 
domu. V sklopu tega posega 
se na bližnje večje maka-
damsko parkirišče med 
Oblo gorico in zdravstve-
nim domom umeščajo po-
nikovalnice, ki bodo poveza-
ne z najstarejšim delom 
objekta zdravstvenega 
doma, kjer imajo ob večjih 
nalivih probleme s popla-
vljanjem kleti.
Tudi peščeno parkirišče na-
meravamo urediti v skladu z 
zazidalnim načrtom, ki bo 
urejeno bolj zeleno, a projekt 
še ni v fazi projektiranja.

Če ostaneva pri zelenem … 
– ste med obnovo kopališča 
morda preverjali, v kakšnem 
stanju so drevesa pred vho-
dom v kompleks?
Drevesa, ki so znotraj kroži-
šča, so zdrava. Kostanji na 
peščenem parkirišču pa 
manj; enega od njih bo jese-
ni zagotovo treba odstraniti. 
Ampak o tem odloča stroka, 
brez nje ne bomo podirali 
ničesar. Se pa s stroko dogo-
varjamo tudi o obnovi in do-
datni zasaditvi dreves.

Projekti za nadaljevanje in 
dokončno rekonstrukcijo 

kopališča pa so pripravljeni. 
Kako pa kaže z izvedbo?
Seveda, gradbeno dovoljenje 
je bilo izdano za celoten pro-
jekt, kar je bistvenega pome-
na. Tudi pristojni na držav-
nem nivoju so s projektom 
seznanjeni, med njimi go-
spodarski minister Matjaž 
Han in predsednik olimpij-
skega komiteja Franjo Bobi-
nac, ki si je to, kar je bilo na-
rejenega doslej, tudi ogledal 
in bil z videnim zelo zadovo-
ljen. V naslednjem letu pri-
čakujemo večje razpise drža-
ve, in če bomo, kot 
računamo, pridobili večji de-
lež sofinanciranja, bomo šli 
v izvedbo tudi te, zaključne 
faze obnove olimpijskega 
športnega centra.

Druga velika občinska inve-
sticija je gradnja prizidka k 
Vrtcu Radovljica. Ali teče po 
načrtih, kaj se trenutno do-
gaja na gradbišču?
Gradnja dobro napreduje, 
kot vem, je v teku tudi že 
prva faza dozidave kuhinje 
vrtca. So pa dela res obse-
žna, tako da bo prizidek k 
vrtcu po načrtih končan 
predvidoma do začetka šol-
skega leta 2024/2025.

Bo jeseni v radovljiških 
vrtcih dovolj prostora za vse 
otroke, ki jih starši želijo 
vpisati?
Načeloma bo, za vse, ki iz-
polnjujejo starostni pogoj. 
Ob tem, da imajo seveda pri 
sprejemu prednost družine, 
ki živijo v občini Radovljica.

Na ravni države je v prihod-
njih letih načrtovana vzpo-
stavitev sistema brezplačnih 
kosil za vse osnovnošolce. 
Ali so kuhinje v osnovnih 
šolah v radovljiški občini do-

volj zmogljive, da se storitev 
zagotovi, kot je predvidena?
Seveda so temeljitih rekon-
strukcij tako kot kuhinja v 
radovljiškem vrtcu potrebne 
tudi kuhinje po osnovnih šo-
lah, predvsem leška in rado-
vljiška. Treba se je zavedati, 
da gre pri tem za zelo velike 
investicije. Zmogli bomo, 
seveda; videli bomo, kako bo 
urejeno financiranje, so pa 
vsekakor kuhinje v vseh treh 
osnovnih šolah potrebne te-
meljite obnove.

V zadnjih letih je občina po-
spešeno gradila komunalno 
infrastrukturo, trenutno so 
v teku dela v Kamni Gorici. 
Ali tečejo po načrtih?
To so projekti, ki so pogosto 
zato, ker so pod zemljo, slabo 
opaženi, a so pomembni, pa 
tudi dragi in zahtevni. Dela v 
Kamni Gorici so vredna oko-
li dva milijona evrov. Dobro 
potekajo, po načrtih bodo za-
ključena do konca leta. Ob-
javljen je tudi razpis za na-
daljnje projektiranje druge 
faze. Kdaj bo šla v izvedbo ta, 
je odvisno tudi od finančnih 
sredstev države, ki naj bi bila 
v ta namen na voljo.
Ko končamo, bo celotna 
Kamna Gorica povezana s 
čistilno napravo v Kropi, s 
čimer bo sistem izgradnje 
komunalne infrastrukture 
na tem delu občine zaklju-
čen. Drugi zaselki so na-
mreč preveč oddaljeni in bi 
bila gradnja kanalizacije 
ekonomsko neupravičena. 
Zato se bo čiščenje komu-
nalnih voda tam izvajalo z 
uporabo malih čistilnih 
naprav – pri novogradnjah 
se pravzaprav že.

Občina je bila s projektom 
obnove Klinarjeve hiše v 

Kropi uspešna pri pridobiva-
nju sredstev države.
Tako je, pridobljena sredstva 
bomo namenili za statično 
rekonstrukcijo, morda tudi 
menjavo stavbnega pohištva. 
Za dokončno ureditev hiše, 
v kateri je Kovaški muzej, pa 
bomo zagotovo potrebovali 
še več kot 800 tisoč evrov, 
zato se bomo še naprej pri-
javljali na razpise. Pri tem 
smo optimistični, saj imamo 
tudi za ta projekt pridoblje-
no gradbeno dovoljenje.
Sicer pa bo Klinarjeva hiša 
velika pridobitev za Muzeje 
radovljiške občine, kajti za-
nimanje za ta muzej je zelo 
veliko, pa tudi zanimanje 
za druge aktivnosti v lepih 
in praktičnih mansardnih 
prostorih, ki smo jih prido-
bili pred časom, ko smo na 
hiši že uredili ostrešje in 
streho.

Kateri so še večji projekti, 
načrtovani do konca letoš-
njega leta?
V letošnjem letu bomo zače-
li obnavljati Cesto na Lipce, 
kjer je predvidena tako ob-
nova ceste kot celotna ko-
munalna infrastruktura. Za-
čeli pa bomo tudi obnovo 
vodovoda Češnjica–Rovte, ki 
jo bomo izvajali skupaj z 
Elektrom Gorenjska, ki bo 
hkrati kabliral električni vod.

Državni svet je pred kratkim 
pripravil posvet na temo go-
renjske regijske bolnišnice, 
kjer je večinsko podporo iz-
razil lokaciji v Radovljici in 
pozval vlado, naj končno od-
ločitev o tem, kje bo, sprej-
me še to poletje. Verjamete, 
da se bo to zgodilo in da bo 
na obrobju Radovljice v ne-
kaj letih res stala nova go-
renjska regijska bolnišnica?

Država ima sredstva za novo 
regijsko bolnišnico z zako-
nom določena v načrtu ra-
zvojnih programov. Prepri-
čan sem, da mora priti do 
odločitve o lokaciji, kajti Go-
renjska ima, kar se tiče bol-
nišnične dejavnosti, najslab-
še pogoje v državi. Imamo 
na primer okoli 500 postelj 
manj kot primerljiva celjska 
regija. Glede na trenutno 
stanje sem prepričan, da bo 
premier, ki je sedaj hkrati 
tudi minister za zdravje, 
moral odločiti. Če bomo Go-
renjci sredstva, namenjena 
izgradnji bolnišnice, izgubi-
li, bo razočaranje zelo veliko.

To poletje so kar tri gasilska 
društva v občini praznovala 
visoke okrogle obletnice: 
PGD Radovljica 140, PGD 
Kropa 120 in PGD Ljubno 
130 let. Kako ocenjujete sta-
nje na področju gasilstva v 
občini?
Za gasilce si vedno vzamem 
čas, zato dobro poznam sta-
nje na tem področju. Rad bi 
poudaril, da izredno dobro 
sodelujem s poveljnikom in 
predsednikom Gasilske zve-
ze Radovljica, Janezom Ko-
seljem in Klemenom Štefeli-
nom. Z njima se tudi 
usklajuje priprava predlogov 
sredstev v proračunu, za in-
vesticije v opremo, prevozna 
sredstva … Ponosni smo, da 
letno lahko občina za gasil-
stvo namenja okoli 450 tisoč 
evrov. Kot veste, potekajo 
tudi aktivnosti za izgradnjo 
novega gasilsko-reševalnega 
centra ob regionalni cesti 
Radovljica–Lesce, za katere-
ga imamo že odkupljena 
zemljišča in sprejet občinski 
podrobni prostorski načrt; 
trenutno je na vrsti priprava 
projektne dokumentacije za 
komunalno opremljanje 
tega območja.

Že drugo leto zapored je naj-
višje državno priznanje za 

prostovoljstvo šlo v roke ob-
čana oziroma občanke Rado-
vljice; lani je to visoko pri-
znanje prejel Tonček Smolej, 
letos Mira Stušek. Kaj to 
pove o naši skupnosti?
Prostovoljstvu smo v Rado-
vljici vedno posvečali veliko 
pozornosti, na različnih se-
gmentih. Da smo prostovolj-
cem hvaležni ter da se zave-
damo in cenimo njihovo 
delo, smo pokazali tudi z 
vsakoletno, prav njim name-
njeno prireditvijo, ki smo jo 
pripravljali na pobudo ob-
činskih svetnikov vse do za-
četka epidemije; računam, 
da jo bomo letos spet.
Vesel in ponosen sem, da so 
naši srčni prostovoljci pre-
poznani tudi širše. Vemo, da 
se številni občani razdajajo 
na različnih področjih. Zato 
tudi na tem mestu iskrene 
čestitke letošnji dobitnici 
najvišjega državnega prizna-
nja na področju prosto-
voljstva, gospe Miri Stušek.
Sicer pa je tudi med občin-
skimi nagrajenci vsako leto 
zelo veliko prostovoljcev. 
Tudi letos bo tako.
V letošnjem letu je Sloven-
ska filantropija Radovljici 
podelila naziv prostovoljstvu 
prijazna občina, in sicer za 
lepo število organiziranih 
prostovoljskih aktivnosti v 
letu 2022, za sofinanciranje 
prostovoljskih organizacij, 
zagotavljanje infrastruktur-
nih pogojev, pomoč pri orga-
nizaciji večjih dogodkov in 
za zavezo občine, da bo v 
prihodnje še vlagala dodatne 
napore, sredstva in energijo 
v razvoj prostovoljstva.

Kaj pa bi zaželeli občanom 
ob prihajajočem občinskem 
prazniku?
Da si vendarle kdaj vzamejo 
čas za umirjen razmislek, v 
kako čudovitem okolju živi-
jo. Menim, da bi se morali 
tega, kje živimo, zavedati z 
velikim spoštovanjem.

Marjana Ahačič

Župan Ciril Globočnik / Foto: Gorazd Kavčič

V dneh pred občinskim praznikom smo se tudi letos z županom Cirilom Globočnikom pogovarjali o večjih občinskih projektih, dosežkih in načrtih, pa 
tudi o tem, kje, kdaj oziroma ali bo država gradila gorenjsko regijsko bolnišnico, ter o prostovoljstvu, ki pomembno zaznamuje življenje v občini.

Ponosen na srčne prostovoljce

V počastitev spomina na 
ustanovitev Cankarjevega 
bataljona na Vodiški planini 
bo letošnje praznovanje ob-
činskega praznika v četrtek, 
3. avgusta, ob 19. uri v Ba-
ročni dvorani Radovljiške 
graščine. V kulturnem spo-
redu bosta sodelovala Timo-
tej in Sandi Willewaldt, pro-
gram pa bosta povezovala 
Mojca Škofic in Peter Kol-
man. Ob 20. uri bo na Lin-
hartovem trgu v okviru če-
trtkov na trgu koncert 
Neishe.

Župan Ciril Globočnik bo 
na slovesnosti zaslužnim 
posameznikom in organiza-
cijam izročil občinska pri-
znanja. Pečate Občine Ra-
dovljica bodo prejeli Boštjan 
Lenac, Ribiška družina Ra-
dovljica in Čebelarsko dru-
štvo Radovljica, plakete pa 
Sonja Smolej, Mojca Arih 
in Janez Kocijančič. Najviš-
je priznanje, veliko plaketo 
Občine Radovljica, pa bo 
župan za predano in aktiv-
no delovanje v športnih pro-
jektih, za športne uspehe in 
prostovoljstvo izročil Kle-
menu Dolencu.

Slovesnost ob 
občinskem prazniku
Marjana Ahačič
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Praznovanje Kovaškega 
šmarna, letos že 28. leto v 
moderni obliki, se je začelo 
že 1. julija, ko so izpeljali tur-
nir v prstometu, dan kasneje 
pa je sledila maša pri Kapelci 
in odprtje razstave Draga 
Hajdaroviča Akvarelni zapis 
časa. V petek, 7. julija, je bil 
dan pester za vse, ki so sode-
lovali pri postavljanju peči za 
taljenje železove rude in ku-
hanju oglja, v večernih urah 
pa je bilo mogoče uživati v 
gledališki predstavi Anal-
fabet v Krop. Glavno prazno-
vanje in pester nabor doga-
janj sta potekala v soboto, 8. 
julija, ko so v svoje prostore 
povabile vse pomembne kul-
turno-zgodovinske ustanove 
v kraju, ulice v Kropi pa so 
zaživele. Predsednica TD 
Kropa Metka Kavčič je poja-
snila: »Leta 1705 so na mes-
tu, kjer danes stoji cerkev sv. 
Matere božje, Kroparji ji re-
čemo Kapelca, našli podobo 

Marije milostljivega srca. Za 
Kroparje, ki so slabo živeli, 
imeli dolg delovnik in slab 
zaslužek, je predstavljala 
znamenje, da bo nekoč bolje. 
Dan posvetitve cerkve, 2. ju-
lij 1729, je postal praznik 
kroparskih delavcev – kova-
ški šmaren.« Kot je dejala, je 
bila Kropa od nekdaj naselje, 
ki so ga povezovali z rudar-
sko, oglarsko, fužinarsko in 
žebljarsko obrtjo, zato tradi-
cijo ohranjajo še danes in 
prireditev Kovaški šmaren, 
ki je za Kroparje res pravcati 
praznik, pripravijo tako, kot 
se spodobi.
Vsi, ki so se ta dan mudili v 
Kropi, so se lahko spoznali z 
življenjem, ki so ga nekdaj 
živeli Kroparji. Svoja vrata so 
na široko odprle Fovšaritni-
ca, Kovaški muzej, vigenjc 
Vice, tovarna Novi Plamen, 
tovarna UKO, Galerija moza-
ikov, na voljo je bila kovaška 
malica, tako da je bilo mogo-
če začutiti pravi utrip kro-
parskega življenja. V vigenj-

cu Vice sta Joža Eržen in 
Sebastjan Lombar kovala 
žeblje, ki so jih nekdaj upo-
rabljali za podkovanje cokel 
in drugih čevljev, in kot je 
povedal slednji, je prireditev 
Kovaški šmaren v Kropi zelo 
cenjena tradicija, ki se jo tru-
dijo ohranjati in jo prenesti 

tudi na mlajše generacije. V 
Kropi je bilo na ta dan mogo-
če najti kaj za vsakogar. Or-
ganizatorji so pripravili 
raznolik nabor dejavnosti: 
mogoče je bilo raziskovati 
Kropo in v njej iskati vse po-
membne kotičke, v Gosposki 
gasi so potekale različne de-
lavnice za otroke, svoje izdel-
ke so predstavili mojstri do-
mačih obrti, glasbeno pa sta 
dogajanje popestrila tudi Pi-
halni orkester Lesce in Pihal-
na godba Vodice. Matevž Je-
reb iz Žirov se je Kovaškega 
šmarna udeležil že drugič in 
dejal, da je prišel, ker se do-
gajanje tesno navezuje tudi 
na njegov domači kraj. »Vča-
sih brez kroparskih žebljev 
ne bi bilo žirovskih čevljev in 
rad si pridem ogledat to tra-
dicijo,« je še povedal. Jaka 
Rozman iz Cerkelj na Go-
renjskem pa se je dogodka 
udeležil prvič. »Dogajanje se 
mi zdi zelo zanimivo, prese-
netila me je kulturna in za-
bavna ponudba. S prijatelji 
smo se odločili raziskati Kro-
po in se ob tem veliko nove-
ga naučili. Tovrstnih priredi-
tev, ki ohranjajo tradicijo, 
kar manjka,« je dejal.

Turistično društvo Kropa je ponovno pripravilo prireditev Kovaški šmaren, v okviru katere po ulicah 
Krope poteka pestro kulturno, etnološko, zabavno in družabno dogajanje.

Zaživele ulice Krope

Nika Toporiš

Kako so se nekdaj kovali žebljički, je zanimalo mnoge 
obiskovalce, ki so prišli spoznavat kroparsko življenje.  
/ Foto: Tina Dokl

Že v Avstro-Ogrski so tudi 
manjša mesta imela svoje 
mestne kavarne. Tu so se zbi-
rali meščani, prebirali časopi-
se, politizirali, kaj popili in 
običajno poslušali klavirsko 
glasbo. Tako je bilo v tem času 
tudi v Radovljici. V Zagorčevi 
hiši (Linhartov trg 10) je bila 
v 19. stoletju znamenita ka-
varna Prešeren, v kateri so se 
zbirali radovljiški meščani in 
okoličani.
Te klasične mestne kavarne pa 
so se počasi spreminjale, kot so 
se spreminjali časi in mi z nji-
mi. Klasični časopisi so posta-
jali vse manj pomembni, in-
formacije sta posredovala tele-
vizija in radio, namesto kla-
sičnih mestnih kavarn so nas-
tajali »kafiči«
Vsem se je nekam mudilo, vse 
manj smo se družili in pogo-
varjali, vse bolj smo odtujeni.
Zato sem bil vesel, da je v naši 
Radovljici v pritličju nove 
knjižnice začela nastajati pra-
va klasična mestna kavarna. 
Pred nekaj več kot štirimi leti 
je ta lokal prevzel Nizar Al Ti-
nawi iz Sarajeva. Ker pa je 
strokovnjak za čaje, je dodal še 
čajnico. S svojim pristopom do 
gostov si je pridobil simpatije 
obiskovalcev in temu lokalu 
dal dušo.
Lokal se je radovljiškim me-
ščanom tako priljubil, da veli-
kokrat težko dobiš mesto.
Skratka, postal je premajhen, 
in ko sva se o tem pogovarjala 
z županom, se je strinjal, da 
bo treba to kavarno povečati 
v sosednji prostor, kjer je sedaj 
začasno skladišče, in tudi zu-
naj, kjer so sedaj stojala za 
kolesa ob maketi Radovljice, 
dodati še majhno teraso. Ker 
je Radovljica mesto, iz kate-
rega izvirajo ali kjer živijo 
številni olimpijci, župan pa je 
športnik po srcu, bo to kavar-
no z veseljem poimenoval Ka-
varna radovljiških olimpijcev. 
Domačini in okoličani pa se 
bomo v njej zbirali, popili 
dobro kavico ali čaj, pred-
vsem pa se bomo več srečava-
li, več družili, spoznavali in 
več pogovarjali.

Avgust Mencinger

Mestna kavarna

Že več kot dvajset naše horti-
kulturno društvo ureja gredice 
ob poteh, ki vodijo v Lesce in 
pozdravljajo krajane in obi-
skovalce.
Društvo ima odlično delovno 
ekipo prostovoljk in prostovolj-
cev, ki skupaj s predsednico 
organizirajo delovne akcije 
(odstranjujejo plevel z gredic, 
sadijo cvetje, čistijo okolico, 
zalivajo …), poskrbijo za do-

Hortikulturno 
turistično 
društvo Lesce

Letos praznujemo 120-letnico 
Prostovoljnega gasilskega 
društva Ljubno. Sto dvajset let 
je dolga doba. Prič iz tistega 
časa ni več, lahko se samo 
spoštljivo spomnimo tistih, ki se 
jim je zdelo potrebno in so ime-
li pogum, da so društvo leta 
1903 ustanovili. Od takrat pa 
do zdaj so propadle tri države 
na tem območju, zdaj živimo v 
četrti. Prostovoljno gasilsko 
društvo je preživelo vse.
Akcij, v katerih so sodelovali v 
vseh teh letih, ni mogoče preš-
teti: požari, naravne ujme, 
prireditve, raznovrstne oblike 
pomoči v stiski. Najbrž nihče 
od nas ne pozna primera, da 
se gasilci ne bi odzvali klicu 
na pomoč. Požrtvovalnost ga-
silcev je izjemna. Žrtvujete 
svoj prosti čas, kar je danda-
nes, ko ni nič zastonj, še po-
sebno hvalevredno.
V imenu sveta krajevne skup-
nosti in v svojem imenu česti-
tam vsem gasilcem ob tako vi-
sokem jubileju. Želim, da bi 
vaše delo vedno znova nada-
ljevali mladi, ki ste jim zgled.

Dejan Šparakl, 
predsednik Krajevne 

skupnosti Ljubno

Čestitke 
gasilcem iz 
Ljubnega

natorje za sadike, organizira-
jo predavanja, ekskurzije, 
obisk kulturnih prireditev in še 
kaj bi lahko dodali. S ko-
ristnim delom porabijo svoj 
prosti čas. S svojo pripadnostjo 
kraju so dober zgled mlajšim.
V začetku junija smo se letos 
podali na Kras. Obiskali smo 
zeliščno kmetijo Rogelja v vasi 
Vojščica. Poslušali smo zani-
mivo predavanje o prehrani in 
uporabi zelišč, se pod strokov-
nim vodstvom sprehodili med 
zeliščnimi gredami in poskusi-
li različne pripravke z doma-
čimi pridelki.
V bližini vasi smo se spustili v 
Krompirjevo jamo, ki je bila 
med prvo svetovno vojno 
shramba pridelkov in bivališče 
vojakov soške fronte.
Zaključili smo z obiskom stol-
pa na Cerju nad Vipavsko do-
lino z lepim razgledom. Po-
mnik miru so postavili v spo-
min vsem braniteljem sloven-
ske zemlje.
Med vrnitvijo smo se soočili s 
katastrofalnimi posledicami 
požara.
Že od ustanovitve sem članica 
društva. Zadnja leta sem le 
podporna članica. Z veseljem 
grem na vsakoletno ekskurzijo 
in ogled kulturne prireditve in 
tako ohranjam stike s krajani. 
Sprehodi ob urejenih gredicah 
mi veliko pomenijo.
Hvala vsem, ki se trudite.

Milica Dukić

V sklopu Kovaškega šmarna 
sta Društvo upokojencev 
(DU) Kropa in Prstometna 
organizacija Slovenije (POS) 
organizirala turnir mešanih 
dvojic v prstometu. Tekmova-
nja se je udeležilo 17 mešanih 
dvojic, torej skupno 34 tek-
movalcev. Tekmovalci so bili 
razvrščeni v štiri predtekmo-
valne skupine, najboljši štirje 
iz vsake skupine pa so nada-
ljevali tekmovanje v izločilnih 
bojih, je pojasnil Danilo Dor-
nik, referent za šport pri DU 
Kropa. Razglasitev rezultatov 
s podelitvijo medalj in pogo-
stitvijo je bila v gostilni Pr' 
Kovač v Kropi. Prvo mesto in 
zlato medaljo sta prejela Ani-

ta Šmajd in Milan Šmajd 
(Britof Kranj – Rokce 2), dru-
ga sta bila Nada Sodnik in 
Miran Černota (Šenčur – Paj-
ek 1), tretja pa Andreja Veho-
vec in Bogdan Vehovec (Šen-
čur – Pajek 2). Vida Dornik in 
Franci Faganel (Podnart 3) 
sta se uvrstila na četrto mes-
to. Medalje sta podelila Dani-
lo Dornik in Metka Petrač, 
predsednica DU Kropa. Med 
in po samem tekmovanju je 
potekalo še zanimivo tekmo-
vanje v metu v »ajmar« (ve-
dro). V finale se je uvrstilo de-
set najboljših. Prejeli so 
praktične nagrade, ki jih je 
priskrbel POS, darovali pa go-
renjski podjetniki. Zmagala 
je članica domačega DU Kro-
pa Nuša Kolman.

Priredili tudi turnir v prstometu
Marjana Ahačič

Med in po tekmovanju v prstometu je potekalo še 
zanimivo tekmovanje v metu v vedro. / Foto: Danilo Dornik

Na ulicah ni manjkalo številnih dobrot in izdelkov, ki so nastali pod rokami obrtniških 
mojstrov. / Foto: Tina Dokl
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»Kot se je izkazalo, nobene 
stavbe ni popolnoma odkri-
lo, a na primer na Češnjici, 
kjer je bilo najhuje, skorajda 
ni strehe, ki ne bi bila vsaj 
delno poškodovana.«
Na teren se je odpravilo de-
vet gasilskih enot, ki so jim, 
tako poudarja Koselj, ves čas 
pomagali domačini, lastniki 
ter kmetje s svojo mehaniza-
cijo, traktorji in gozdarskimi 
prikolicami.
Kasneje so se jim pred-
vsem pri zagotavljanju pre-
voznosti in nato čiščenju 
cest pridružili tudi delavci 
Komunale Radovljica ter 
pri popravilu električnih 
vodov delavci Elektra Go-
renjske.
S povezovalnih cest je bilo 
do jutra odstranjena večina 

podrtega drevja, tako da so 
bile okoli sedme ceste veči-
noma že prevozne, interven-
cija pa je bila uradno zaklju-

čena ob sedmih zvečer, ko 
so tudi vasi KS Podnart spet 
dobile elektriko, je še pojas-
nil Koselj.

Lastniki so ogromno 
popravili sami
Za sedaj kaže, da je bilo 
skupaj poškodovanih okoli 
petdeset objektov, od tega 
približno polovica stano-
vanjskih. »Ljudje so ogrom-
no sanirali sami – vidi se, 
da imajo po vaseh znanje, 
orodje, pa tudi vedno kak-
šen rezervni strešnik za 
nujna popravila. Mi smo se 
jim pridružili pri delu; tam, 
kjer je bilo treba, tudi z ga-
silsko lestvijo, ki je bila pri-
peljana z Jesenic.«
Tudi predsednik sveta kra-
jevne skupnosti Podnart 
Nejc Šter ocenjuje, da so se 
gasilci odlično odzvali. »Ne-
urja je bilo konec okoli tretje 
zjutraj, ob sedmih je bilo po 
cestah že vse očiščeno. Pa 
dela ni bilo malo, samo na 
cesto Češnjica–Podnart so 
padla štiri drevesa.«
Šter je zadovoljen ob ugoto-
vitvi, da neurje ni povzročilo 
hujše škode na objektih, 
prav tako ni bilo poškodova-
nih ljudi. Je pa škoda zelo 
velika v gozdovih in na po-
ljih, tako da bodo, še opozar-
ja Šter, kmetje in lastniki 
gozdov imeli v prihodnjih 
tednih res veliko dela.

Pozorno v gozdovih
Tudi Koselj posebej opozar-
ja, da je podrtih dreves po 
gozdovih še veliko in da 
vseh zagotovo še niso niti 
našli niti odstranili, zato po-
udarja, da se je treba v gozd 
tudi v prihodnjih tednih 
odpraviti zelo previdno. Po-
sebej previdni naj bodo po-
hodniki in kolesarji.

Sicer pa je odziv gasilcev in 
občanov pohvalil tudi župan 
Ciril Globočnik. »Velika zah-
valo gre poveljniku Civilne 
zaščite Janezu Koselju in 
vsem sodelujočim gasilcem, 
prav tako delavcem Elektra 
Gorenjske in Komunale Ra-
dovljica. Hitro so odreagirali 
in skupaj z lastniki vse od 

najzgodnejših jutranjih ur 
reševali probleme. Najbolj pa 
sem zadovoljen, da so vsi, ki 
so bili sposobni, takoj pristo-
pili k prekrivanju streh, tako 
da je bilo delo že od vsega za-
četka opravljeno dobro in te-
meljito. V najkrajšem mož-
nem času je bilo opravljenega 
res veliko dela.«

Najhuje je bilo v Lipniški dolini

Z gasilsko lestvijo so si pomagali tudi pri prekrivanju podružnične šole Ovsiše / Foto: Arhiv Cz

Kljub takojšnjemu začetku odstranjevanja polomljenega 
drevja je v gozdu še zmeraj zelo nevarno. / Foto: Marjana Ahačič

Neurje je prejšnji teden največ škode povzročilo v Lipniški 
dolini. / Foto: Andrej Fister, poveljnik PGD Podnart

Izvedba dogodka je potekala 
v sodelovanju izpostave 
Uprave RS za zaščito in re-
ševanje Kranj, Rdečega kri-
ža Slovenije – Območnega 
združenja Radovljica, Gasil-
ske zveze občine Radovljica 
in Občine Radovljica, so 
sporočili z radovljiškega ob-
močnega združenja RKS 
Radovljica.
Preverjanja in ocenjevanja 
so se lahko udeležile ekipe 
prve pomoči Civilne zaščite 
lokalnih skupnosti, gospo-
darskih družb, zavodov, or-
ganizacij in društev. Tokra-
tnega preverjanja in 
ocenjevanja se je udeležilo 
devet ekip prve pomoči: 
ekipe območnih združenj 
RKS Jesenice, Kranj, Tržič 
in Radovljica, Prostovoljno 

gasilsko društvo Zasip, dve 
ekipi območnega združe-
nja RKS Škofja Loka, in si-
cer iz občine Žiri in občine 
Škofja Loka, ekipa Občine 
Gorenja vas - Poljane ter 
Zveza tabornikov mestne 
občine Kranj.
Devet ekip bolničarjev in 
bolničark je svoje znanje iz 
nudenja prve pomoči pre-
verilo na štirih delovnih 
točkah, kjer so oskrbeli 
poškodovance. Znanje ekip 
so ocenjevali licencirani 
predavatelji prve pomoči 
pri Rdečem križu Slovenije, 
predsednica in strokovni 
vodja preverjanja in ocenje-
vanja pa je bila zdravnica 
Eva Pogačar. 
Največ znanja iz oskrbe 
poškodovancev je pokazala 
ekipa Občine Gorenja vas - 
Poljane.

Zadnjo junijsko soboto je v Radovljici potekalo Regijsko preverjanje in ocenjevanje usposobljenosti 
ekip prve pomoči Civilne zaščite in Rdečega križa.

Regijsko preverjanje ekip 
prve pomoči

Marjana Ahačič

Na srečanju je sodelovala tudi ekipa Območnega združenja 
RKS Radovljica. / Foto: Arhiv OZ RKS Radovljica

V sredo, 26. julija, od 8. ure dalje, nas obiščite v 
prenovljeni dm prodajalni v Radovljici, Gradnikova 
cesta 1c, in izkoristite številne ugodnosti.

 dm.si  
� facebook.com/dmslovenija

 instagram.com/dm_slovenija

Še lepša  
dm prodajalna

ŠTEVILNI  
IZDELKI 

1+1 ali 2+1
GRATIS

od 26. 7. do 
2. 8. 2023

OTVORITVENI 
POPUST 

15%
pri nakupu nad 30 €  

od 26. 7. do
27. 7. 2023

DARILO
OB NAKUPU

nad 20 € 
26. 7. 2023

 � 1. stran
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Na seji, kjer je bil osrednji 
gost predsednik Gasilske 
zveze Slovenije Janko 
Cerkvenik, so podelili pri-
znanja in zahvale. Zahvale 
so prejeli Tomaž Cotelj, An-
drej Sedej in Aleš Avsenek, 
Saval, d. o. o., Rok Košir ter 
Milan in Blanka Kroflič.
Društvom, s katerimi jih 
veže večletno sodelovanje, 
so podelili plakete. Prizna-
nja Huga Robleka, ki se 
imenujejo po enem od idej-
nih vodij in ustanoviteljev 
PGD Radovljica, pa so preje-
li PGD Lesce, Gasilska zveza 
Radovljica, Občina Radovlji-
ca in DVD Čakovec.
Najvišje priznanje društva, 
kipec svetega Florjana, so 
prejeli Janez Kocijančič, 
Rado Erjavec in Jože Vurnik.
Osrednji dogodek je bil v so-
boto, 24. junija, ko so rado-
vljiški gasilci pripravili povor-
ko članov in gasilskih vozil 
Gasilske zveze Radovljica, v 
kateri je sodelovalo več kot 

240 gasilcev iz Slovenije in 
Hrvaške. Na osrednji slove-
snosti, kjer je bil kot pred-
stavnik občine prisoten pred-
sednik KS Radovljica Andrej 
Golčman, je član upravnega 
odbora Gasilske zveze Slove-
nije Jože Smole društvu ob 
140-letnici izročil zlato plake-
to Gasilske zveze Slovenije. 

Konec proslave so s koncer-
tom oznanili člani Pihalnega 
orkestra Lesce, nato pa se je 
zabava nadaljevala z nasto-
pom mladih Polkaholikov in 
zaključila s koncertom Mitja 
Šinkovca. Praznovanje so do-
polnili s petkovim odlično 
obiskanim koncertom Luka 
Basija v grajskem parku.

Iznajdljivost, 
požrtvovalnost in pogum
Prostovoljno gasilsko dru-
štvo Radovljica je eno starej-
ših v državi in tudi eno iz-
med prvih na območju 
radovljiške občine. Ustanov-
ljeno je bilo zaradi potrebe 
po obrambi pred ognjem, ki 
je do 1883 že trikrat skoraj 
uničil mesto, je na osrednji 
slovesnosti v nagovoru na 
začetke gasilstva v Radovljici 
spomnil aktualni predsednik 
društva Peter Podlesnik.
»Tehnologija nam danes 
omogoča bolj napredne teh-
nike, a iznajdljivost in 
požrtvovalnost, pogum in 
prostovoljstvo so vrline, ki 
jih gasilci prenašamo iz roda 
v rod,« je poudaril. »V zad-
njih nekaj letih sem najbolj 
ponosen, da smo združili 
strast mlajših ter znanje in 
izkušnje starejših članov, ob 
tem smo prenovili prejšnje 
poveljniško vozilo v večna-
mensko vozilo VGV in ga 
opremili z opremo, ki omo-
goča nadaljnji razvoj. Naba-
vili smo osebno zaščitno 
opremo, ki naj bi kvalitetno 
zaščitila gasilca operativca v 
boju z naravnimi in drugimi 
silami. V celoti smo tudi 
prenovili gasilski dom, osve-
žili fresko, na kateri je zave-
tnik gasilcev sv. Florijan s 
prapora, ki je eden najstarej-
ših še ohranjenih na Sloven-
skem, kupili novo poveljniš-
ko vozilo  ...« je spomnil na 
večje dosežke zadnjih let.

Prostovoljno, a visoko 
profesionalno delo
Društvo, ki ga trenutno vodi-
ta poveljnik Žiga Lenček in 
predsednik Peter Podlesnik, 
šteje več kot 150 članov, od 
katerih je 55 operativnih ga-
silcev, nekaj veteranov, pod-
pornih članov ter močna 
mladinska skupina. »Inter-
vencije oz. posredovanja se 
skozi leta spreminjajo in 
temu se društvo s svojim 
strokovnim vodstvom sproti 

prilagaja. Glede na število 
intervencij in njihovo zah-
tevnost se zagotovo lahko 
primerjamo s poklicnimi ko-
legi, čeprav delo opravljamo 
prostovoljno. Pri svojem hu-
manitarnem delu žrtvujemo 
svoj prosti čas, marsikdaj 
smo pripravljeni tvegati živ-
ljenje za reševanje posame-
znika ter našega, skupnega 
premoženja. Na zahtevnih 
intervencijah pogosto ni lah-
ko, a se vseskozi zavedamo, 
da je gasilstvo humana in 
strokovna dejavnost, ki zah-
teva stalno izobraževanje in 
usposabljanje, urjenje in 
vzdrževanje telesne priprav-
ljenosti. Le tako lahko posre-
dujemo v marsikateri tragič-
ni nesreči in tudi rešimo 
človeško življenje.«

Odvisni od pomoči ljudi
Pri tem gasilci opozarjajo, 
da je njihova dejavnost moč-
no odvisna od zagotovljenih 
finančnih sredstev, zaradi 
česar občane večkrat prosijo 
za prispevke in organizirajo 
prireditve, na katerih zbirajo 
dodatna sredstva, namenje-
na predvsem zagotavljanju 
primerne opreme. Kot na-
mreč pojasnjuje Podlesnik, 

občina pokriva samo okoli 
tretjino dejanskih stroškov, 
za vozni park pa okoli 70 od-
stotkov vrednosti opremlje-
nega vozila; vsa preostala 
sredstva morajo gasilci zago-
toviti sami.
Pri tem pa predsednik 
društva Podlesnik še opozar-
ja, da je gasilski dom že dalj 
časa mremajhen in nefunk-
cionalen, obenem pa stoji na 
lokaciji v središču mesta, kar 
utesnjuje razvoj gasilske de-
javnosti. »Zato se veselimo, 
da se še naprej odvija pro-
jekt regijskega reševalnega 
centra, kje je predviden tudi 
gasilski dom, ki si ga vsi ob-
čani Radovljice zaslužijo, 
hkrati pa nam bo omogočal 
nadaljnji razvoj.«
Radovljiški gasilci sicer na-
daljujejo praznovanje; tik 
pred koncem leta bodo na 
razstavi v Radovljiški 
graščini predstavili 140-le-
tno zgodovino društva in 
ponovno pokazali restavri-
ran in obnovljen prapor. V 
petek, 13. oktobra, pa bo na 
Vurnikovem trgu tradicio-
nalni Dan varnosti, ki se bo 
zaključil z večjo prikazno 
vajo in predstavo v Linhar-
tovi dvorani.

Prostovoljno gasilsko društvo Radovljica letos praznuje 140 let obstoja. Ob visokem jubileju so konec junija pripravili pester program prireditev, 
ki se je začel s slavnostno sejo v Radovljiški graščini.

Radovljiški gasilci so praznovali

Marjana Ahačič

Osrednja slovesnost pod šotorom v grajskem parku 
/ Foto: arhiv PGD Radovljica

Gasilska parada, na kateri je sodelovalo 240 gasilcev iz Slovenije in Hrvaške 
/ Foto: Aleš Košir, arhiv PGD Radovljica

Navdušena množica na koncertu Luka Basija v grajskem parku / Foto: Aleš Košir, arhiv PGD Radovljica

Najvišje priznanje društva, kipec svetega Florjana, so 
prejeli Janez Kocijančič, Jože Vurnik (na fotografiji sta v 
sredini) in Rado Erjavec. / Foto: Arhiv Pgd Radovljica
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Lesce – Na Gimnaziji Kranj 
je letos maturirala 12. gene-
racija dijakov mednarodne 
mature. Mednarodno matu-
ro je opravilo vseh 22 četrto-
šolcev, od tega deset z odli-
ko, med njimi je Izabela Le-
tonja zbrala vseh 45 možnih 
točk in postala diamantna 
maturantka. Ta čas si želi 
predvsem spočiti, jeseni pa 
se že veseli študija na prav-
ni fakulteti. Kot je priznala, 
se ji namreč pravo zdi zelo 
zanimivo področje, ker je 
zelo obsežno, kar ji popol-
noma ustreza, saj jo zanima 
zelo veliko stvari. Verjame, 
da prek recimo prava mi-
gracij ali okoljevarstvenega 
prava lahko veliko narediš 
tudi za skupnost pri spopa-
danju z globalnimi proble-
mi. »Seveda nikakor ne 
mislim, da bom sama rešila 
svet, bi se pa rada angažira-
la pri pomembnih temah,« 
je odločna.

Poglobljen pristop in 
globalne tematike
Šolanje njene generacije na 
gimnaziji je bilo zaznamo-
vano z epidemijo covida-19, 
saj so morali pred koncem 
prvega letnika ostati doma 
in se potem leto in pol šolati 

na daljavo. A Izabela Letonja 
je priznala, da ji je to pravza-
prav čisto ustrezalo, saj si je 
lažje organizirala svoj čas, 
obenem pa ni izgubljala 
časa z vožnjo v Kranj in na-
zaj domov. Čeprav je pande-
mija omejila druženje, pa ji 

je po drugi strani ponudila 
priložnost za bolj pogloblje-
no navezovanje stikov z ne-
katerimi sošolci na socialnih 
omrežjih in z video klici. 
Program mednarodne ma-
ture je izbrala, ker ga je obi-
skoval že njen starejši brat 

in je tako spoznala, da nudi 
poglobljen pristop do šol-
skih predmetov, ki si jih iz-
bereš, obenem pa ji je ustre-
zal poudarek na globalnih 
tematikah, saj jo zanimajo 
mednarodno pravo in med-
narodni odnosi ter na sploš-
no globalna politika. »Raz-

mišljala sem tudi o študiju v 
tujini. Nameravala sem na-
mreč študirati biologijo, ne-
katere smeri študija, ki so 
me zanimale, pa so dosto-
pne samo v tujini.«

Večkrat je osvežila 
spletno stran
Kot nam je zaupala, tako 
odličnega rezultata na matu-
ri ni pričakovala, zato je 
najprej nekajkrat osvežila 
spletno stran z rezultati, ker 
je mislila, da je kaj narobe. 
»Po pravici povedano, sem 
bila čisto šokirana. Nato sem 
bila izredno hvaležna za vse, 

kar mi je dal program med-
narodne mature, predvsem 
kako so nas pripravili v šoli, 
saj je veliko odvisno pred-
vsem od tega. Seveda so bili 
občutki zelo pozitivni, tudi 
zato, ker je bila moja druži-
na zelo vesela, pa sošolci so 
me klicali ... Občutek, ko so 

drugi veseli zate, je res odli-
čen; takrat se še dodatno os-
misli ves trud, ki si ga vložil 
v priprave.« Zaveda se, da je 
k takemu rezultatu pripo-
mogel tudi kanček sreče. 
»Pred maturo sem recimo 
ponavljala ravno stvari, ki so 
bile potem na maturitetni 
poli; obenem sem dobila 
ocenjevalce, ki niso bili pre-
strogi do mene.« Vsem, ki 
se bodo v prihodnje priprav-
ljali na maturo, pa svetuje 
holističen pristop: »Bolje je, 
da ponoviš vse, pa četudi 
malce bolj površno, kot pa 
samo podrobnosti, saj nikoli 

ne veš, kaj boš dobil na izpi-
tu. Če ti ob vsem tem uspe 
odkriti še način učenja, ki ti 
najbolj ustreza – sama sem 
recimo izrazito vizualni tip 
in sem v zadnjem letniku 
odkrila, da mi zelo pomaga, 
če si naredim izpiske, skice 
– se lahko zelo učinkovito 
učiš.«

Več bi se morali 
pogovarjati
Izabela Letonja je tudi stra-
stna debaterka in je sedem 
let sodelovala v debatnem 
krožku, v tretjem letniku se 
je udeležila tudi mednaro-
dnega evropskega debatne-
ga turnirja na temo global-
nih sprememb. Prepričana 
je, da bi lahko rešili marsi-
kateri problem, če bi bili le 
ljudje pripravljeni poslušati 
drug drugega. »Ni treba, da 
vedno sprejmeš idejo dru-
gega, a tudi ko ni strinjanja, 
je ključna debata o tej ideji. 
Seveda pri nekaterih stva-
reh ne more biti kompromi-
sov, recimo pri človekovih 
pravicah.« V prostem času 
zelo rada bere in piše pe-
smi, se ukvarja s svojim 
psom in je aktivna v naravi. 
Rada gleda filme in posluša 
glasbo, najraje rok in džez. 
Na potovanjih pa rada obi-
skuje muzeje.

Mateja Rant

Izabela Letonja / Foto: Tina Dokl

Na Ekonomski gimnaziji in 
srednji šoli Radovljica sta bili 
na letošnjem spomladan-
skem roku poklicne mature 
posebno uspešni dve dijaki-
nji. Radovljičanka Maya Si-
mona Franko je na programu 
medijski tehnik dosegla 22 
od možnih 23 točk in postala 
zlata maturantka, Ana Pušar 

pa na programu ekonomski 
tehnik vse možne točke in je 
diamantna maturantka.
Kot je povedala Maya Franko, 
se na maturo ni posebej in-
tenzivno pripravljala. »Vse 
od drugega letnika naprej 
sem se veliko učila, zato sem 
za maturo snov samo še ne-
kajkrat ponovila,« je povedala 
in dodala, da tako lepega us-
peha ni pričakovala, ji bodo 

pa točke prišle prav pri vpisu 
na fakulteto. »Vem, da bom 
študirala video in animacijo, 
sem pa še v dilemi, na kateri 
fakulteti,« je povedala.
Vsekakor, pravi, sta animaci-
ja in film tisto, s čimer se 
želi v življenju profesional-
no ukvarjati, za kasneje pa si 
pušča odprta vrata tudi za 
morebitno poučevanje na 
srednji šoli ali univerzi.

Marjana Ahačič

Dvaindvajsetletna plezalka 
iz Radovljice je bila edina 
slovenska finalistka na zad-
nji tekmi svetovnega pokala 
pred svetovnim prvenstvom, 
v finale pa se je uvrstila s še-
stim najboljšim izidom. Na 
tekmi osmih najboljših tek-
movalk je bila boljša od vseh 
tekmic, saj je v finalu priple-
zala do 46. oprimka, njeni 
najbližji tekmici, Čehinja 
Eliška Adamovska in Fran-
cozinja Manon Hily, pa do 
oprimka 44+.
Lukanova, ki je teden dni 
prej v Chamonixu zasedla 
sedmo mesto, je tako le-
tošnjo deseto tekmo za sve-
tovni pokala končala na 
prvem mestu. »Neverjetno 
je. Brez besed sem. Ne 
vem, kaj se je zgodilo. 
Samo plezala sem in uživa-
la v smeri, trdo sem se bori-
la. Preprosto sem srečna,« 
je po tekmi povedala Vita 
Lukan, za katero je težka 
sezona. Januarja si je poš-

kodovala koleno in do sre-
dine aprila ni plezala. »Se-
zona je bila zame težka, 
zmaga je nepričakovana, a 
mi veliko pomeni,« je tudi 
povedala Vita Lukan.
Druge slovenske plezalke si 
niso izborile mesta v finalu. 

Na zadnjih dveh tekmah v 
Franciji sicer nista nastopili 
naši najboljši, Janja Gar-
nbret in Mia Krampl. V 
moški konkurenci je Luka 
Potočar zasedel 19. mesto. 
Že v kvalifikacijah so izpadli 
preostali Slovenci.

Vilma Stanovnik

Radovljiška plezalka Vita Lukan je v francoskem Brianconu dosegla svojo 
prvo zmago na tekmah za svetovni pokal.

Premierna zmaga 
Vite Lukan Radovljičanka Maya Simona Franko se je na spomladanskem roku poklicne 

mature odlično odrezala in postala zlata maturantka.

Zlata maturantka

Letošnjega maturitetnega spričevala se je lahko posebno veselila tudi Izabela Letonja iz Lesc, dijakinja Gimnazije Kranj, ki je na mednarodni maturi zbrala 
vse možne točke in se tako uvrstila med diamantne maturante.

Angažirana bodoča pravnica

Maya Simona Franko s profesorico slovenščine Ano Hlebanja / Foto: arhiv EGSŠ

Program mednarodne mature je izbrala, ker ga 
je obiskoval že njen starejši brat in je tako 
spoznala, da nudi poglobljen pristop do šolskih 
predmetov, ki si jih izbereš, obenem pa ji je 
ustrezal poudarek na globalnih tematikah, saj jo 
zanimajo mednarodno pravo in mednarodni 
odnosi ter na splošno globalna politika.

Vita Lukan / Foto: Gorazd Kavčič
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Članska nogometna ekipa 
Šobec Lesce je odigrala soli-
dno sezono v tretji ligi – za-
hod. Prvo mesto v ligi je za-
sedla ekipa Tolmin z 61 
točkami. Leščani so med 14 
ekipami ligo končali na de-
setem mestu z 29 točkami. 
Mogoče je manjkala kakšna 
zmaga več namesto neodlo-
čenega izida.
Zanimivo, ligo so začeli s 
tremi neodločenimi rezulta-
ti. V zadnjih šestih kolih so 
kar petkrat igrali neodloče-
no. V ligi so dosegli šest 
zmag (Slovan 1 : 0, Izola 2 : 
1, Visoko 1 : 0, Eksist Žiri 3 : 
2, Sava Kranj, Škofja Loka 2 
: 1). Enajst tekem so igrali 
neodločeno (Sava Kranj 1 : 1, 
Fama Vipava 1 : 1, Škofja 
Loka 2 : 2, Svoboda Ljublja-
na 0 : 0, 0 : 0, Slovan 0 : 0, 
Adria 1 : 1, Brda Dobrovo 0 : 
0, Dren Vrhnika 2 : 2, Izola 
1 : 1, Eksist Žiri 0 : 0). Devet 
tekem so izgubili (Šenčur 3 : 
4, 0 :3, Adria 0 : 3, Tolmin 0 
: 1, 0 : 1, Brda Dobrovo 1 : 3, 
Dren Vrhnika 0 : 2, Fama 
Vipava 0 1, Visoko 0 : 1).
Za mladince in kadete, ki so 
igrali v 2. slovenski ligi, težko 

najdemo pohvale, saj sta obe v 
svoji starostni kategoriji osvo-
jili zadnje mesto. Pri mladin-
cih je prvo mesto osvojil Ta-
bor Sežana s 60 točkami. 
Leščani so deseti s 15 točkami. 
V ligi so trikrat zmagali (Vrh-
nika 1 : 0, Ivančna Gorica 3 : 1, 
Triglav Kranj 2 : 0), šestkrat 
so igrali neodločeno (Jadran 
Dekani 0 : 0, 1 : 1, IB 1975 Lju-
bljana 2 : 2, Triglav Kranj 2 : 
2, 2 : 2, Ivančna Gorica 3 : 3). 
Osemnajstkrat so izgubili 
(Primorje 3 : 6, 1 : 3, 0 : 3, Ja-
dran Dekani 3 : 4, Vrhnika 0 : 
2, 2 : 3, IB 1975 Ljubljana 0 : 3, 
3 : 4, Tabor Sežana 2 : 4, 0 : 4, 
0 : 2, Šenčur 0 : 4, 0 : 1, 2 : 6, 
Roltek Dob 1 : 4, 1 : 4, 1 : 2, 
Ivančna Gorica 1 : 4).
Kadeti so bili malce uspe-
šnejši od mladincev, a vsee-
no so zasedli deseto oz. zad-
nje mesto z 21 točkami, prvo 
mesto je osvojil Šenčur z 72 
točkami. Kadeti Lesc so pet-
krat zmagali (Tabor Sežana 3 
: 1, 2 : 0, Triglav Kranj 3 : 1, 
Roltek Dob 1 : 0, Ivančna Go-
rica 3 : 1. Šestkrat so igrali ne-
odločeno (Primorje 2 : 2, Ja-
dran Dekani 1 : 1, Vrhnika 0 : 
0, 2 : 2, IB 1975 Ljubljana 1 : 
1, Triglav Kranj 0 : 0). 
Šestnajst tekem so izgubili 

(Primorje 0 : 3, 0 : 3, Jadran 
Dekani 0 : 1, 1 : 2, Vrhnika 
1:2, IB 1975 Ljubljana 0 : 3, 0 
: 3, Tabor Sežana 0 : 2, Tri-
glav Kranj 1 : 2, Šenčur 1 : 2, 
0 : 5, 0 : 2, Roltek Dob 1 : 3, 0 
: 1, Ivančna Gorica 2 : 3, 0 : 1).
Na skupni lestvici mladincev 
in kadetov je zmagal Roltek 
Dob s 121 točkami. Leščani 
so deseti s 36 točkami. Leški 
mladinci in kadeti se selijo v 
gorenjsko ligo. Člani bodo 
nadaljevali v tretji slovenski 
ligi – zahod, preostale selek-
cije bodo igrale v Gorenjski 
ligi. Po novem bodo mladin-
ci igrali samostojno. Skupno 
lestvico bodo imeli kadeti in 
selekcija U15. Cilj v klubu je, 
da se članska ekipa uvrsti 
nekje na sredini tretje slo-
venske lige – zahod. Cilj za 
mladince ter kadete in selek-
cijo U15 je prvo mesto in 
skozi kvalifikacije možnost 
za napredovanje.
Trenerji v sezoni 2023/2024 
bodo Andrej Jožef, Peter Zu-
pan, Jaka Kajdiž, Jaka Gori-
šek, Jure Patljak, Matevž Ku-
har, Miha Kolenc, Zmago 
Tonejc in Vojislav Đorđeski. 
Pomagalo jim bo še nekaj po-
močnikov. Iščejo še enega 
trenerja.

Matjaž Klemenc

Članska nogometna ekipa Šobec Lesce se je brez težav obdržala v tretji 
slovenski ligi. Neuspešni so bili mladinci in kadeti, ki se iz druge lige – 
zahod selijo v Gorenjsko ligo.

Slaba sezona za 
mladince in kadete

Radovljiški dvodnevni pla-
valni miting ima že zelo dol-
go tradicijo. V organizacij-
skem odboru Plavalnega 
kluba Radovljica si želijo, da 
na mitingu dobijo čim več 
plavalcev in plavalk iz različ-
nih držav. Na letošnjem jih 
je nastopilo kar 440, prišli 
so iz trinajstih držav, s treh 
kontinentov. Iz Evrope so 
bili udeleženci iz Avstrije, 
Italije, Madžarske, Hrvaške, 
Nemčije, Češke, Slovaške, 
Turčije, Makedonije, Fer-
skih otokov in Slovenije. Iz 
Afrike so prišli plavalci in 
plavalke iz Kenije, iz Sever-
ne Amerike pa plavalci in 
plavalke iz ZDA.
Mednarodni plavalni mi-
ting je odprl župan Ciril 
Globočnik in ob tem pove-
dal: »Ponosen sem, da le-
tošnji Mednarodni plavalni 
miting lahko gostimo v pre-
novljenem kompleksu prve 
faze bazena v Radovljici. To 
je ob 90-letnici kluba zače-
tek novega obdobja kluba in 
bazena.«

Organizacija na visokem 
nivoju
Letošnji miting je potekal v 
sončnem vremenu, organi-
zacija je tudi tokrat potekala 
večinoma brez težav. »V ju-
niju imamo Memorial Jože-
ta Rebca, na katerem se po-
merijo mlajši plavalci in 
plavalke, in to tekmovanje je 
kot priprava za Mednarodni 
plavalni miting. Na Medna-
rodnem plavalnem mitingu 
sem bil vodja tekmovanja 
prvi dan. Uskladiti se je tre-
ba s sodniki, z uradno napo-
vedovalko. Malce težav se ve-
činoma pojavi pri razglasitvi, 
a se drugje dobi kakšno mi-
nuto. Po koncu dvodnevne-
ga tekmovanja smo od klu-
bov dobili pohvale, kar nas 
veseli,« je povedal Anže 
Pretnar, ki je poleg tega, da 
je bil vodja tekmovanja, bil 
še v vlogi trenerja.

Najboljša Tinkara Lipovec
Od plavalcev in plavalk do-
mačega kluba je bila najbolj 
uspešna Tinkara Lipovec. Na 
50 m hrbtno je bila najboljša 
v absolutni konkurenci in v 

kategoriji od 16 do 17 let. Na 
100 m hrbtno je bila najbolj-
ša v kategoriji od 16 do 17 let 
in druga v absolutni konku-
renci. Druga je bila v absolu-

tni konkurenci in v kategoriji 
od 16 do 17 let v disciplini 50 
m hrbtno. Mojca Marčun je 
zmagala na 50 m prosto v ka-
tegoriji od 16 do 17 let.

Pogled predsednika
»Priprave na miting pote-
kajo praktično ves čas, naj-
bolj intenzivno zadnja dva 
tedna pred začetkom mi-

tinga. Stvari so utečene. 
Datum usklajujemo s Pla-
valno zvezo Slovenija, dolo-
či se leto dni prej. Naš mi-
ting ima že relativno dober 
sloves. Tekma je zelo dober 
trening za dvig forme in 
samozavesti. Zelo sem za-
dovoljen s številom udele-
žencev. Ne morem reči, da 
je to rekordna udeležba, a 
od takrat, ko sem prišel v 
klub, je to najvišja številka. 
Lepa številka za našo 90-le-
tnico neprekinjenega delo-
vanja Plavalnega kluba Ra-
dovljica. Ne oziramo se še 
k stotici. Gremo leto po 
leto,« je povedal predse-
dnik Plavalnega kluba Ra-
dovljica Aleš Klement.

Štipendija Ini Sekne
Od leta 2016 se podeljuje 
štipendija Sare Isakovič za 
kadetske kategorije, fantje 
od 15 do 16 let, dekleta od 13 
do 14 let, v Plavalnem klubu 
Radovljica. Za leto 2023 je 
štipendijo prejela Ina Sek-
ne, ki je bila v preteklem 
letu najuspešnejša v klubu 
v kadetski kategoriji.

Plavalni klub Radovljica, ki letos praznuje devetdesetletnico neprekinjenega delovanja, je na prenovljenem radovljiškem bazenu organiziral  
47. Mednarodni plavalni miting.

Plavalci s treh kontinentov

Matjaž Klemenc

INTEGRAL AVTO d.o.o. Jesenice
C. maršala Tita 67, Jesenice, tel.: 04 583 33 99 skoda.si

Kombinirana poraba goriva 8,4 – 4,2 l/100 km. Kombinirana poraba električne energije 17,8 – 15,2 
kWh/100 km (NEVC). Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno 
segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju 
kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, 
delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.

Po daljšem obdobju nestabilnega vremena je tekmovalce, gledalce in organizatorje 
mednarodnega plavalnega mitinga razveselilo sončno vreme. / Foto: Matjaž Klemenc
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Petek okrog dneva državnos-
ti je v Radovljici rezerviran za 
dva dogodka. Najprej je pri 
lipi proslava ob dnevu držav-
nosti, po njej pa sledi tradici-
onalna tekaška tekma Rado-
vljiška 10ka.

Črni oblaki nad mestom
Petkovo popoldne ni obetalo 
najlepšega vremena, saj so 
Radovljico in okolico prepla-
vili črni oblaki. Črne slutnje 
so se uresničile, popoldne je 
močno deževalo, svoje je do-
dal še veter. Organizatorjem 
ni preostalo drugega, kot da 
so odpovedali tradicionalni 
otroški tek, ki ga bodo tako 
izpeljali septembra na rado-
vljiškem atletskem stadionu, 
tekači pa so se nato pozno 
popoldne vendarle lahko po-
dali na progo.
Start in cilj je bil tako kot lani 
pred ekonomsko šolo, obrat 
pa pred radovljiško cerkvijo. 
Tekači so desetkrat pretekli 
traso. Na peti tekmi Gorenj-
ska moj planet je nastopilo 
40 moških in 31 žensk. Priča-
koval se je še kakšen tekač ali 
tekačica več, a slabo vreme je 
pač naredilo svoje.

Dve tretjini tekli skupaj
Že takoj po startu se je odle-
pila trojica Primož Piškur, 
Pavel Debeljak in Marjan Ro-
bič. Skupaj so tekli nekje do 
šestega kilometra. V nadalje-
vanju je Primož Piškur pove-
čal tempo in iz kroga v krog 
pridobil nekaj sekund. Tri-
najst dni po Mošenjskem 
teku je tako Primož Piškur s 

časom 35:08,5 povsem zaslu-
ženo zmagal še v Radovljici. 
Drugi v absolutni konkuren-
ci med moškimi je bil Pavel 
Debeljak (35:35,3), tretji pa 
Marjan Robič (36:01,6).
»Tekma v Radovljici je bila 
povsem drugačna od tiste v 
Mošnjah. Mošenjska trasa je 
bila zelo razgibana, radovlji-
ška minimalno, a z veliko 
ovinki. Zaradi dežja pred tek-
mo je zelo drselo. Poleg tega 
je proga krožna, slabši zaos-
tanejo in pride tudi do gneče. 
Mi je pa proga všeč, saj so 
vseskozi prisotni gledalci in 
ti to da dodatno motivacijo. 
Začel sem počasneje, v sku-
pini, v nadaljevanju pa po-
speševal. Vesel sem še ene 
zmage,« je povedal Primož 

Piškur. Zmagovalci po posa-
meznih kategorijah: do 19 let 
Peter Trojan, od 19 do 29 let 
Urban Sodja, od 30 do 39 let 
Primož Piškur, od 40 do 49 
let Pavel Debeljak, od 50 do 
59 let Robert Iglič, od 60 do 
69 let Dušan Mrak, od 70 do 
79 let Franci Rajgelj.

Velika prednost Maruše 
Klemenc
V ženski konkurenci si je 
Maruša Klemenc že v prvem 
krogu pred konkurentkami 
nabrala lepo prednost. V na-
daljevanju jo je samo poveče-
vala na končne dobre tri mi-
nute in pol. V absolutni 
konkurenci je bila s časom 
39:08,3 osma in zadnja, ki se 
je spustila pod 40 minut. 

Druga med ženskami abso-
lutno je bila Manca Mrak 
(42:53,2), tretja Maša Robič 
(43:10,3). »Proga niti malo ni 
bila lahka. Velika vlaga, veli-
ko ovinkov, spolzek asfalt. 
Na srečo vsaj ni deževalo, kot 
je dobro uro pred tekmo. 
Tekla sem svoj tempo in s 
končnim časom sem zado-
voljna. Tekmo sem vzela kot 
dober trening, saj sem v 
osnovi triatlonka,« je poveda-
la Kamničanka Maruša Kle-
menc.
Zmagovalke po posameznih 
kategorijah so bile: do 19 let 
Maša Robič, od 20 do 29 let 
Maruša Klemenc, od 30 do 
39 let Manca Mrak, od 40 do 
49 let Marijana Štrukelj, od 
50 do 59 let Ivica Žlogar, od 
60 do 69 let Tina Kocjan.

Trije za končno zmago
Po petih tekmah so v moški 
konkurenci najverjetneje v 
igri za končno zmago le še 
trije tekači, in sicer Klemen 
Šuligoj, 141 točk, 2. Pavel De-
beljak, 140, in 3. Primož Piš-
kur, 139. Četrti že zaostaja za 
69 točk. Pri ženskah je na 
vrhu članica AK Radovljica 
Karin Rotar, med ženskami 
absolutno v Radovljici na če-
trtem mestu, s 147 točkami. 
Sledita Marijana Štrukelj 
(136) in Nina Bolta (98).
Med osmimi tekmami, ki 
štejejo za Gorenjska moj pla-
net, nas do konca leta čakajo 
še tri: avgusta Kranjskogor-
ska 10ka, oktobra Lubnik tra-
il (Škofja Loka) in decembra 
Miklavžev tek (Snovik). Za 
končni rezultat se šteje šest 
najboljših uvrstitev.

Matjaž Klemenc

Zmagovalca Maruša Klemenc in Primož Piškur  
/ Foto: Matjaž Klemenc

V Ljubljani je potekalo Prvenstvo Slovenije za starejše mla-
dince in mladinke. Kaja Maltarič je bila druga v troskoku in 
tretja v skoku v daljino. Tevž Podlipnik je zmagal v metu 
kopja. Nova Gorica je gostila Prvenstvo Slovenije za mlajše 
člane in članice ter mlajše mladince in mladinke. Rezultati: 
mlajše članice: Kaja Maltarič 2. v troskoku, Barbara Štuhec 
3. v skoku v daljino; mlajši člani: Tevž Podlipnik 2. v metu 
kopja; mlajši mladinci: Matic Vidmar 1. v metu kopja. Kle-
men Vilhar je bil uspešen na dveh tekmovanjih. Na član-
skem prvenstvu Slovenije v Novem mestu je zmagal v teku 
na 3000 m z ovirami. Na 34. Mednarodnem mitingu Novo 
mesto je bil drugi v teku na 1500 m.

Štiri različna tekmovanja
atletika

Po Mošenjskem teku je Primož Piškur po slabih dveh tednih zmagal še drugič zapored, in sicer na 
peti tekmi Gorenjska moj planet – Radovljiški 10ki.

Prva dva suvereno

V Šmartnem pri Litiji je potekala tekma državnega prvenstva 
v plezanju, in sicer v težavnosti. Člani in članice Športnople-
zalnega odseka Radovljica so dosegli tri uvrstitve na sto-
pničke. Podrobneje poglejmo njihove uvrstitve po kategori-
jah med prvo deseterico: mlajši dečki: 3. Rene Kokalj, 9. Ti-
bor Mohar; starejše deklice: 4. Maksa Tišler Močnik; kadeti: 
2. Gorazd Jurekovič, 7. Nejc Jeran Pirih; kadetinje: 2. Tinka 
Rakar, 9. do 10. Ana Koselj. V Ljubljani so se prav tako me-
rili v težavnosti, a v zahodni ligi. Radovljičani so dosegli 
naslednje uvrstitve med deseterico po kategorijah: mlajši 
cicibani: 4. Jakob Fonda; mlajše deklice: 4. Lara Štremfelj; 
mlajši dečki: 5. Rene Kokalj, 7. Tibor Mohar; starejše deklice: 
9. Eva Zupan; starejši dečki: 1. Lev Oskar Mohar; kadeti: 2. 
Žiga Bertoncelj. V Niederwangerju v Švici je potekal evrop-
ski mladinski pokal v težavnosti. Gorazd Jurekovič je bil tret-
ji, Tinka Rakar pa deseta. V tej konkurenci je prvič nastopila 
Maksa Tišler Močnik in osvojila enaindvajseto mesto.

V vseh treh ligah prstometa se je končal spomladanski del. 
Pobližje si poglejmo, kako so zadnja kola v spomladanskem 
delu odigrale ekipe iz naše občine: 1. moška liga: Skledarji 
Ljubno: Flinger 2 : 4, Podnart 6 : 0, Senica Lotrič 2 : 4. Pod-
nart: Ribiči 1 1 : 5, Skledarji Ljubno 0 : 6, Pajek 4 : 2. Na le-
stvici vodi Senica Lotrič z 19 točkami, 5. so Skledarji Ljubno, 
7, 7. je Podnart, 5 točk. 1. ženska liga: Podnart: Kamna Gori-
ca-Ajda 2 : 2, Šenčur 2 : 2; Kamna Gorica-Ajda: Podnart 2 : 
2, DU Škofja Loka 1 : 3, DU Kranj 4 : 0. Na lestvici vodi DU 
Škofja Loka z 18 točkami, 2. je Kamna Gorica-Ajda, 11, 4. 
Podnart, 8 točk. 2. moška liga: DU Kropa-Gostilna pri Jar-
mu: Fonzov hram 2 : 4, Ribiči 2 2 : 4. Na lestvici vodi Pajek 
2, 12 točk, 8. je DU Kropa-Gostilna pri Jarmu, 4 točke. Igrala 
sta se dva turnirja. V Begunjah je na travi nastopilo 19 ekip. 
Medalje so prejeli: zlati Boris Vencelberger in Marjan Ko-
lenc, srebrni Anita Šmajd in Milan Šmajd, bronasti pa Leo-
pold Kunc in Branko Hace.

Športni plezalci doma in v tujini

Konec spomladanskega dela

Športno plezanje

Prstomet

Padalci in padalke v discipli-
ni skoki na cilj svetovni po-
kal tradicionalno odprejo na 
Grobniku pri Reki. Za Slo-
vence se je uvodna tekma 
začela odlično, z zmago Ro-
mana Karuna v moški kon-
kurenci. Druga postaja sve-
tovnega pokala je leško 
letališče.
»Prvi dan, v petek dopoldne, 
smo imeli dobro vreme. Po-
poldne je bila nevihta in os-
tali smo brez skokov. V so-
boto je tekmovanje motil 
severnik. Nedelja je bila nor-
malna in smo tekmovanje 
zaključili s petimi serijami,« 
je povedal alfa in omega slo-
venskega padalstva Drago 
Bunčič.
Tekma je bila dobro obi-
skana, saj je skupno nasto-
pilo 190 moških, 35 žensk 
ter 15 mlajših od 23 let. Pa-

dalci in padalke so prišli iz 
22 držav (Slovenija, Italija, 
Avstrija, Češka, Oman, 

Francija, Katar, Nemčija, 
Švica, Madžarska, Bosna in 
Hercegovina, Združene dr-

žave Amerika, Litva, Srbija, 
Španija, Hrvaška, Bolgari-
ja, Švedska, Poljska, Kana-

da, Velika Britanija, Slova-
ška).
Pobližje si poglejmo prve tri 
v posameznih konkurencah. 
V moški konkurenci je bil 
najboljši Italijan Fabrilio 

Mangia, v ženski pa Franco-
zinja Leocadie Olivier De 
Pury. Med posamezniki se 
je od Slovencev najbolje od-
rezal Matej Kostanjevec, ki 
je bil v kategoriji starejših od 
50 let tretji.
So pa bili Slovenci najboljši 
ekipno. Nastopili so v sesta-
vi: Roman Karun, Peter Bal-
ta, Matej Kostanjevec, Uroš 
Grilc in Matej Bečan.
»Z rezultati sem zadovo-
ljen, saj se vseskozi držimo 

nekje med najboljšimi peti-
mi ekipami. Vsaka medalja 
ima velik pomen in ob 
odlični konkurenci najbolj-
ših padalcev in padalk iz 
vsega sveta medalje niso sa-

moumevne. Treba je vedeti, 
da se naš šport dogaja na 
prostem in včasih v trenut-
ku pride do nepredvidljivih 
situacij. Če je vse normal-
no, ena serija traja okrog 
treh ur, v težkih okoliščinah 
pa tudi cel dan. Če je veter 
močnejši od 7,5 m/s, se tek-
movalcu blokira rezultat in 
ostane brez rezultata ter 
mora skok ponoviti, kar do-
datno podaljša serijo,« je 
povedal Bunčič.

Leško letališče je gostilo drugo tekmo padalcev in padalk v skokih na cilj za svetovni pokal. Ekipne zmage so se veselili slovenski reprezentanti.

Vreme omogočilo le pet serij

Matjaž Klemenc

Leško letališče je gostilo drugo tekmo padalcev in padalk v skokih na cilj za svetovni 
pokal. / Foto: Matjaž Klemenc

»Vsaka medalja ima velik pomen in ob odlični 
konkurenci najboljših padalcev in padalk iz 
vsega sveta medalje niso samoumevne.«
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Ko je decembra 2021 izšla 
knjiga kratkih zgodb z nas-
lovom Blizu in daleč, takrat 
četrto knjižno delo Leščanke 
Ivanke Korošec, je že napo-
vedala izid nove, in sicer 
zbirke planinskih zgodb, ki 
je aprila lani izšla pri založbi 
Primus.
»Vendar imam v ognju še 
več želez, ki so rezultat 'mi-
nulega dela'. A to so šele 
priprave, in kakor pravijo 
Butalci: če bo špičasto, bodo 
vile, če bo široko, pa lopata,« 
je napovedala takrat.

Za ljubezenske zgodbe še 
ni prišel čas
Najprej kazalo, da bo na-
slednja v vrsti njenih knjig 
zbirka ljubezenskih zgodb, 
ki jih je pisala za nekdaj izje-
mno priljubljeni tednik An-
tena. »Odločila sem se, da 
izberem tiste, ki jim je teda-
nji urednik napisal dobro 
kritiko. Kar nekaj težav sem 
imela, da sem našla stare iz-
vode revij, v katerih so bile 
objavljene. Na pomoč mi je s 
svojimi poznanstvi priskoči-
la sokrajanka, knjižničarka 
Katarina Perger. Vse sem 
morala še pretipkati, ker so 
obstajale samo natisnjene 

na papirju, potem pa so se 
pri založbi odločili, da jih 
ljubezenska tematika ne za-
nima, in pospravila sem jih 
v kot. Bo že še prišel čas tudi 
zanje.«

V romanu o Halozah
A pisanja ni kar odložila, hit-
ro je za izid pripravila delo z 
naslovom Muškatni vrh. Ro-
man, prepleten z zgodbami 
iz njej tako ljubih Haloz, je 
posvetila spominu na nedav-
no preminulega soproga, ka-

terega rojstni kraji so bili 
prav tam.
Takole zapiše v uvodu: »Še-
stinpetdeset let sem imela 
Haložana za moža. Žal je 
pred izidom te knjige umrl 
in tako se ne bo mogel vese-
liti ter podoživljati nekdanje-
ga življenja na zemlji, na ka-
tero je bil s srcem še vedno 
tesno pripet, čeprav je tam 
živel samo do svojega 
šestnajstega leta.
Že prvikrat, ko me je kot ne-
vesto, vso tujo in plaho, pri-

peljal domov, sem vzljubila 
te ljudi. Ne samo njegovih 
domačih, sosedov in sorod-
nikov, ampak tudi druge 
prebivalce te vinorodne, 
gostoljubne pokrajine. Tako 
odprtih, neposrednih in pri-
jaznih ljudi zlepa ne naj-
deš ... Z družino smo nešte-
tokrat obiskovali Haloze, 
najpogosteje v zadnjih treh 
desetletjih prejšnjega stole-
tja. Iz tistega časa je tudi 
Muškatni vrh.«

Muškatni vrh
Dogajanje v romanu je pos-
tavljeno v sicer izmišljen za-
selek, ki pa bi lahko bil kjer-
koli v vinorodnih Halozah. 
Njegovi prebivalci so med 
seboj trdno povezani, moč 
skupnosti pa se pokaže zlas-
ti ob naravnih in drugih ne-
srečah, ko vsi brez pomisle-
kov priskoči jo  drug 
drugemu na pomoč. Njiho-
vo glavno delo in skrbi pa so 
povezane z vinogradi. Vese-
lijo se dobrega pridelka in se 
še držijo starih šeg. Pred-
vsem pa so skupaj v dobrem 
in slabem.
Ivanka Korošec pa pravi, da 
ima idej za nove zgodbe še 
veliko. In ko bo trenutek 
pravi, bo spet le še sedela za 
računalnik in jih zapisala.

Marjana Ahačič

V začetku meseca je Javni 
sklad RS za kulturne dejav-
nosti (JSKD) v Dravogradu 
pripravil že 15. državni festi-
val malih inštrumentalnih 
skupin. Sodelovalo je devet 
skupin, med njimi kar dve iz 
radovljiške občine: skupina 
Zvezda iz Kulturnega 
društva Kropa, katere ume-
tniški vodja je Nejc Mikolič, 
in skupina Orion iz Kultur-
nega društva Podnart, ki jo 
vodi Urban Rozman. 
Festival je strokovno sprem-
ljal profesor Andrej Ofak, ki 
je ocenjeval kvaliteto zvoka, 
tehniko izvedbe, muzikal-
nost in druge dejavnike, kot 
so izbor skladb in različnost 
stilov glasbe. Za kvaliteto 
zvoka, tehniko izvedbe in 
muzikalnost je skupina Ori-
on prejela vse možne točke.
»Mladi inštrumentalisti iz 
Podnarta so prekipevali od 
ponosa, saj so dosegli 97 
točk od 100 možnih. Prejeli 

so zlato plaketo s pohvalo. 
Iskrene čestitke za doseženi 
izjemen uspeh si zaslužijo 
umetniški vodja Urban 
Rozman na violini, Špela 
Šemrl na harmoniki, Luka 

Šušteršič na kitari, Jakob 
Ostanek na bas kitari in 
Neža Špitalar na cajonu,« je 
poudarila Tatjana Kržišnik, 
vodja območne enote JSKD 
Radovljica.

Priznanja je skupinam po-
delil Danil Leskovic, strokov-
ni svetovalec za inštrumen-
talno glasbo pri Javnem 
skladu RS za kulturne dejav-
nosti.

Marjana Ahačič

Radovljičan iz Predtrga Brut 
Carniollus, kot umetniško 
ime zadnjih trinajst let upo-
rablja Borut Grce, je namreč 
član Likovnega društva 
Kranj, v katerega galeriji se 
tokrat predstavlja s ciklom 
del, ki jih je umestil pod na-
slov Zbiralec podob.
Po umetniškem poreklu si-
cer fotograf v zadnjem dese-
tletju in več v središče svoje-
ga ustvarjanja postavlja 
likovno umetnost. Zanimata 
ga digitalni kolaž in digital-
na grafika. V zadnjem letu je 
svoja dela predstavil na več 
skupinskih razstavah, sa-
mostojno na Madžarskem, 
na oni strani Karavank, v Ce-
lovcu, prejšnji mesec na 
Ekonomski fakulteti …
Tokrat v Kranju predstavlja 
dela iz obdobja zadnjih dveh 
let. Med podobami, ki jih zbi-
ra in običajno predstavlja v 
večjem slikarskem formatu, 
v prvi vrsti izstopajo portreti. 
»Seveda me zanimajo različ-
ni motivi, vedno me pritegne 
kaj novega, prav tako včasih 
razvijem kakšno novo tehni-

ko. Že naslov razstave Zbira-
lec podob, ki sem ga povzel 
po moji lanski madžarski 
razstavi, pa pojasnjuje moj 
način dela, zbiranje podob,« 
pojasnjuje Brut in nadaljuje: 
»Pravzaprav neopaženo foto-
grafiram in s tem zbiram 
material za nadaljnje delo. 
Uporabljam tudi podobe s 
spleta, pri čemer je bistveno, 
da je posnetek kvaliteten in je 
hkrati tudi nekaj posebnega. 
Preprosto me mora pritegni-
ti. Potem se začne moj 
ustvarjalni proces, za katere-
ga nikoli ne vem, kam me bo 
pripeljal. Včasih preseneti 
tudi mene samega.«
Digitalizirane podobe Brut 
odtiskuje na različne podla-
ge, v zadnjem času najpogo-
steje na slikarsko platno, saj 
se mu to zdi tudi najbolj 
vzdržljiv in obstojen materi-
al. Kdo bi vedel, morda po-
doba včasih izbere tudi nje-
ga in z njim vse nas, ali kot 
zapiše kustosinja razstave 
Saša Bučan: »Ko se obrne-
mo proč, ko zapustimo pros-
tor galerije, podobe ostajajo 
v naši zavesti in se nepresta-
no vračajo vanjo.«

Igor Kavčič

V začetku julija se je s kon-
certom čembala in violine v 
Baročni dvorani Radovljiške 
graščine začela poletna sezo-
na Kulturno-umetniškega 
društva La Casa de Kamna.
Vrhunska glasbena umetni-
ka sta poslušalce navdušila s 
staro glasbo Albinonija, Giu-
seppea Tartinija, Domenica 
Scarlettija, Alessandra Mar-
cella in Bacha, prav tako pa 
tudi s skladbami iz 20. stole-
tja – deli Alfreda Schnitkeja 
in novejšimi deli Arva Pärta 
in slovenskega skladatelja 
Milka Lazarja.
Violinist Vasilij Meljnikov 
je bil rojen v Novorusisku v 
Rusiji, študiral je v Minsku 
in Moskvi, s pedagoškim 
delom je deloval na glasbe-
ni akademiji v Minsku in 
bil hkrati član državnega 
komornega orkestra Beloru-

sije. Od leta 1990 pedago-
ško in umetniško deluje v 
Sloveniji. Je profesor na 
Akademiji za glasbo v Lju-
bljani, kot solist in komorni 
glasbenik pa se mojstrsko 
predstavlja na številnih kon-
certnih domačih in tujih od-
rih.
Čembalistka Eva Dolinšek je 
doma iz Orehovelj. Na Aka-
demiji za glasbo je z odliko – 
summa cum laude – zaklju-
čila študij stare glasbe. 
Deluje na področju oživlja-
nja in raziskovanja stare 
glasbe v obliki številnih soli-
stičnih in komornih koncer-
tov, strokovnih predavanj in 
pisanja znanstvenih član-
kov.
Ljubitelji glasbe za violino in 
čembalo so prišli na svoj ra-
čun, saj so lahko uživali v 
vrhunski izvedbi baročno 
obarvanega, raznovrstnega 
repertoarja.

Ivanka Korošec

Čembalo in violina

Zbira jih Radovljičan Brut Carniollus, nekatere 
izmed njih pa do konca meseca predstavlja v 
Mali galeriji v Kranju.

Zbiralec podob

Na državnem festivalu malih inštrumentalnih skupin je skupina Orion, ki deluje pri Kulturnem 
društvu Podnart, prejela zlato plaketo s pohvalo.

Visoko priznanje Orionu

V začetku poletja je izšlo novo, že šesto literarno delo Leščanke Ivanke Korošec, med drugim 
dolgoletne sodelavke Deželnih novic. Tokrat je v obliki romana zvestim bralcem odstrla pogled  
v življenje preprostih ljudi njej tako ljubih Haloz.

Zgodbe je tokrat 
prepletla v roman

Ivanka Korošec, avtorica knjige Muškatni vrh / Foto: Tina Dokl

Skupino Orion, ki deluje v okviru KD Podnart, sestavljajo violinist in umetniški vodja 
Urban Rozman, harmonikarka Špela Šemrl, kitarist Luka Šušteršič, baskitarist Jakob 
Ostanek in Neža Špitalar, ki igra na cajon. / Foto: arhiv JSKD

Brut Carniollus med svojimi izbranimi podobami / Foto: Igor Kavčič
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»Prišla bo ura, ko bo treba 
iti: / nihče ne ve, ne kam in 
ne zakaj, / pekel nasilja, kle-
tev in izdaj / se bo odprl v 
podobi grozoviti.«
Tako se glasi prva kitica Po-
mladne pesmi 1944. Sredi 
vojne vihre, ki je usodno po-
segla tudi v življenje njegove 
družine, jo je zapisal tedaj 
komaj dvajsetletni Ivan Hri-
bovšek, skromen, resen in iz-
jemno razgledan študent kla-
sične filologije na Dunaju, 
doma iz Radovljice. Posvetil 
jo je svoji prijateljici in zau-
pnici Anici Resman; prav 
njej gre zahvala, da se je Hri-
bovškova pesniška zapuščina 
ohranila. Pesnikovo življenje 
se je namreč končalo v povoj-
nih množičnih pobojih.

Resen fant, odličen 
učenec
Rodil se je 19. junija 1923 
kot prvi od štirih otrok. Kot 
odličen učenec je šolanje na-
daljeval na škofijski klasični 

gimnaziji, kjer je kot komaj 
15-leten objavil svoji prvi dve 
pesmi. Šolanje je nadaljeval 
na ljubljanski klasični gim-
naziji. Tudi tam je bil po uč-
nih dosežkih izstopajoč. Še 
najstnik je bil, ko se je lotil 
prevoda Sofoklejeve Anti-
gone in ga leta 1941 dokon-

čal, prevajal je tudi rimskega 
lirika Katula in grškega dra-
matika Ajshila.

Vihravi čas vojne
Kot je v začetku devetdesetih 
v spremni študiji k zbirki pe-
smi Himna večeru navedel 
France Pibernik, se je Hri-
bovšek sredi leta 1941 vrnil 
na Gorenjsko in se kot 18-le-
tni mladenič vključil v od-
porniško gibanje, dejaven je 
bil v skupini krščanskih so-
cialistov. Gimnazijo je leta 
1943 dokončal v Beljaku, 
spomladi leta 1943 pa se je 
na Dunaju vpisal na oddelek 
za klasično filologijo.
Dolgo se je izmikal vpoklicu 
v nemško vojsko, konec leta 
1944 pa je, kot pravi Piber-
nik, po dokončnem odklonu 
od partizanskega gibanja, ki 
je bil med drugim posledica 
brezobzirnih partizanskih li-
kvidacij, odšel v domobran-
sko postojanko na Brezjah.
Spomladi 1945 se je skupaj z 
drugimi gorenjskimi domo-
branci umaknil čez Ljubelj, v 

taborišče Vetrinje, od koder 
so jih, kot je znano, Angleži 
nato izročili partizanom. 
Tudi Hribovška. Kje in kdaj 
natančno se je končalo njego-
vo življenje, ni znano, verje-
tno pa v množičnem grobu v 
Teharjah ali kje drugje v bli-
žini Celja, meni Pibernik.

V kritičnih dneh pred odho-
dom čez Ljubelj je dolgole-
tni prijateljici, Radovljičanki 
Anici Resman, uspel izročiti 
rokopis svoje pesniške zbir-
ke Pesmi Marjana Gostiše. 
Resmanova je nato rokopis 
skupaj s kopijo rokopisne 
zbirke Pesmice leta 1964 po 
osebni pošti poslala pesniko-
vi sestri Pavli v Argentino.

Prvi izid v Argentini
Takole je dobrih trideset let 
kasneje Pavla Hribovšek o 
bratovih pesmih pisala v ob-
javi na spletu. »Najprej smo 
jih prebirali v družini, nato 
sem jih pretipkala in s stra-
hom pokazal dr. Tinetu De-
beljaku. On je bil zelo nav-
dušen, ko jih je prebral. 
Tako je zapisal: 'Listal sem 
te majhne, majhne lističe ... 
pa saj to ni ''petošolska pu-
bertetna'' poezija, to je 
umetnost, to je pesnik! Tako 
mlad, pa tako zrel! Ne, ne iz 
pietete, iz dolžnosti do poe-
zije naj bodo objavljene.'«
V Argentini so izšle leta 
1965, šele leta 1989 pa je pri 
nas Nova revija izdala obse-
žen izbor Hribovškove poe-
zije in esej Franceta Piberni-
ka. Profesor Pibernik je nato 
čez leto dni za tisk pripravil 
Hribovškovo pesniško zbir-
ko iz leta 1944.

Stota obletnica rojstva
Dne 19. junija je minilo na-
tanko sto let od Hribovškove-
ga rojstva, ki so se mu v rod-
ni Radovljici poklonili z vrsto 
dogodkov. Osrednji je bil lite-
rarni večer prav na dan pe-
snikovega rojstva v Radovlji-
ški graščini, kjer sta 
Hribovškove pesmi in izseke 
iz njegovih pisem brala in in-
terpretirala dramska igralca 
Jernej Gašperin in Gregor 
Čušin; slavnostni govornik je 
bil pesnik, esejist in prevaja-
lec dr. Brane Senegačnik.
Že v začetku meseca so v ra-
dovljiški knjižnici odprli tudi 
razstavo, posvečeno stoti 
obletnici rojstva tega izje-
mnega Radovljičana. Avtorja 
dokumentarne razstave z 
naslovom Povedat pridem, 
ko jo bom obudil sta profesor 
France Pibernik in Janez Za-
letel, sin Hribovškove mla-
dostne prijateljice Anice 
Resman, kasneje poročene 
Zaletel.

Hribovškova knjižnica
Pregled knjižnega gradiva iz 
Hribovškove knjižnice je 
pripravil zgodovinar in bibli-
otekar Jure Sinobad. Kot je 
pojasnil, je knjižno gradivo 
Ivana Hribovška Knjižnici 
A. T. Linharta podarila Hri-

bovškova nečakinja Marija 
Ferjan.
Knjige je pred propadom oh-
ranila njena mama, pesniko-
va sestra Lojzka, ki je Sino-
badu takole pojasnila izvor 
predane družinske dedišči-
ne: »Knjige, ki so bile v lasti 
mojega strica Ivana Hribov-
ška, je hranila moja mama 
Lojzka. Ohranile so se po 
srečnem naključju, kajti v 
vojnem času in v prvih letih 
po vojni so bile v hiši večkrat 
preiskave. Moja mama o teh 
časih ni veliko govorila. Še 
najboljši prijateljici sta bili z 
gospo Anico Zaletel. Meni 
in mojemu bratu pa ni kaj 
dosti povedala. Naša hiša je 
stara skoraj dvesto let in na 
podstrešju so bile razne skri-

nje, gajbice in predalniki, ki 
so bili napolnjeni s knjigami 
in revijami. Leta 1976 smo 
hišo precej prenovili, tako da 
smo te stvari spravili skupaj, 
potem pa se je mama odloči-
la, da jih preda knjižnici.«
Podarjene knjige so v knjižnici 
uredili in shranili v do-
moznanskem arhivu. Spomla-
di 2020 so se lotili podrobne 
bibliografske obdelave in vse-
binske analize gradiva, ki ob-
sega 399 enot, od tega je veči-
na knjig in brošur, največ s 
področja klasične filologije. 
»Prednjačijo izdaje starih gr-
ških in rimskih avtorjev v stari 
grščini in latinščini s komen-
tarji ... Knjige so izhajale v ča-
sovnem obdobju, ki zajema 
dobrih sto let. Najstarejša je 

nemška izdaja Aristofanovih 
komedij v stari grščini iz leta 
1842, zadnje knjige iz prevzete 
Hribovškove knjižne zapušči-
ne so izšle leta 1943.«
Bogato zapuščino Hribov-
škove knjižnice je Sinobad 
popisal in ovrednotil v mo-
nografiji z naslovom Knji-
žnica Ivana Hribovška, ki jo 
je ob stoti obletnici pesniko-
vega rojstva izdala Knjižnica 
A. T. Linharta Radovljica.
Bog vedi, kdaj že vse sem bil iz-
gubil.
Morda v molčanju mrtvega 
srca
spet pesem vdano mi zatrepeta.
Povedat pridem, ko jo bom 
obudil.
(zadnja kitica pesmi Pomla-
dna pesem 1944)

Devetnajstega junija je minilo natanko sto let od rojstva Ivana Hribovška, pesnika, ki je bil dolga desetletja med »zamolčanimi«. V rodni Radovljici so se 
mu poklonili z vrsto dogodkov: z literarnim večerom, dvema razstavama v radovljiški knjižnici ter izidom monografije, v kateri je predstavljena bogata 
knjižnica, ki jo je uspela ohraniti pesnikova družina. Hribovšek je izginil v povojnih pobojih, star komaj dvaindvajset let.

Pred stotimi leti se je v Radovljici 
rodil pesnik Ivan Hribovšek

Marjana Ahačič

Do sredine avgusta je v radovljiški knjižnici na ogled dokumentarna razstava z naslovom 
Povedat pridem, ko jo bom obudil avtorjev Franceta Pibernika in Janeza Zaletela, pregled 
knjižnega gradiva iz Hribovškove knjižnice je pripravil Jure Sinobad. / Foto: Tina Dokl

Igralca Jernej Gašperin in Gregor Čušin na spominskem večeru, posvečenem stoti 
obletnici rojstva Ivana Hribovška / Foto: Gorazd Kavčič

Pesnikova pranečaka, vnuka njegove sestre Lojzke, ki je po 
vojni ostala na domačiji v Radovljici, sta po spominski 
slovesnosti k spomeniku Ivanu Hribovšku na trgu pred 
cerkvijo sv. Petra položila cvetje. / Foto: Marjana Ahačič

»Listal sem te majhne, majhne lističe ... pa saj 
to ni 'petošolska pubertetna' poezija, to je 
umetnost, to je pesnik! Tako mlad, pa tako zrel! 
Ne, ne iz pietete, iz dolžnosti do poezije naj 
bodo objavljene.«
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Blizu štiri tisoč romarjev – 
bolnikov, invalidov in njiho-
vih spremljevalcev – ter dru-
gih obiskovalcev božjepotnih 
Brezij se je na četrto junij-
sko soboto zbralo v Mariji-
nem narodnem svetišču. Na 
parkirišču so našteli 42 avto-
busov in nad 300 osebnih 
vozil, mnogi pa so prišli peš, 
s kolesi ali po stari romarski 
navadi – z vlakom do Otoč. 
Tradicionalno romanje, naj-
večja manifestacija skrbi Ka-
toliške cerkve in njenih so-
delavcev za bolne in invalide, 
je bilo že 55. Največ zaslug 
zanj ima pokojni ustanovi-
telj in dolgoletni urednik re-
vije in kasneje tudi Radia 
Ognjišče msgr. France Bole. 
Njemu v spomin so pri ro-
marski maši blagoslovili 
mozaik z njegovo podobo, 
izdelan iz semen. Organiza-
torju romanj Založbi Og-
njišče in Marijinemu sve-
tišču na Brezjah pomagajo 

številni prostovoljci, katoli-
ški skavti in člani ter članice 
Malteškega viteškega reda 
oziroma njene pomoči, ki so 

za letošnje romanje prvič 
oblekli posebna oblačila.
Slovesno mašo je skupaj z 
duhovniki, ki so na prostem 

poskrbeli za spoved romarjev 
in kasneje tudi za zakrament 
bolniškega maziljenja, daro-
val novomeški škof in pred-

sednik Slovenske škofovske 
konference dr. Andrej Saje. 
Zahvalil se je organizatorjem 
romanj in še posebej začetni-
ku romanj Francu Boletu, ki 
je, kot je dejal, »v romanjih 
za bolne in starejše prepoz-
nal nov način pastorale za tis-
te, ki so še posebej potrebni 
naše pozornosti«.
V pridigi je dejal, da v preiz-
kušnji bolezni nihče ne sme 
biti sam. Kadar starost in 
onemoglost doživljamo v 
osamljenosti in v odsotnosti 
sočutja, bolezen lahko posta-
ne nečloveška. Današnja slo-
vesnost je priložnost za raz-
mislek o našem odnosu do 
bolezni, je dejal in nadaljeval. 
»Odnos do bolnih in do sta-
rosti je še posebej na mestu v 
času razprave ob predlogu 
Zakona o pomoči pri prosto-
voljnem končanju življenja. 
Morebitno sprejetje tega za-
kona odpira pot ločevanju 
med življenjem, ki je 'vred-
no', in tistim 'nevrednim', ki 
bi ga pod določenimi pogoji 

kar končali. S tem bi seveda 
uvedel popolnoma nov pog-
led na življenje, ki ga na no-
ben način ni mogoče spreje-
ti. Ob sprejetju takega zakona 
bi se ostareli, bolni in drugi 
ranljivi začeli v svoji okolici 
počutiti odveč. Zakaj bi vda-
no prenašal trpljenje, ko pa 
se lahko umaknem, bodo 
razmišljali.« Pridigo je skle-
nil z mislijo, da nas stiska 
bolnih in trpečih ne poziva le 
k molitvi, ampak kot družbo, 
Cerkev in posameznike tudi 
k odločitvi, da bolnim omo-
gočimo človeka vredno življe-
nje do konca.
Ko smo romarje spraševali, 
zakaj so prišli na Brezje, so 
odgovarjali, da zaradi upa-
nja, da jim bo Marija z Bre-
zij pomagala vrniti zdravje 
ali vsaj pomagala pri lajša-
nju težav, pa tudi v znak 
zahvale za uslišane prošnje. 
Na Brezje prihajajo tudi 
zato, da v srečanju z ljudmi 
s podobnimi težavami lažje 
prenašajo svoje.

Jože Košnjek

Škof dr. Andrej Saje se je pogovarjal z romarji in jim podelil bolniško maziljenje.  
/ Foto: Jože Košnjek

Praznik svetih Petra in Pavla 
29. junija je tudi dan, ko 
škofje posvetijo nove duhov-

nike. Zato ob obletnicah 
posvetitve duhovniki pra-
znujejo tudi svoje duhovniš-
ke jubileje.
Na letošnji Petrov praznik 
so jih praznovali kar trije pa-
tri frančiškani. Rektor Mari-

jinega svetišča pater dr. Ro-
bert Bahčič je praznoval 
30-letnico duhovništva, pa-
ter Krizostom Komar, ki je 
tudi gvardijan frančiškan-
skega samostana, je prazno-
val 25-letnico duhovništva, 
pater Tadej Inglič pa 20-le-
tnico duhovništva.
Brezjanskim jubilantom sta 
se na praznični dan pri so-
maševanju v baziliki pridru-
žila provincial slovenskih 
frančiškanov pater Marjan 
Čuden in duhovnik Pavle Ju-
hant, o njihovem življenju 
in delu pa je govorila direk-
torica Romarskega urada dr. 
Andreja Eržen Firšt.

Jože Košnjek

Duhovniški jubileji

V osamljenosti postane bolezen nečloveška, je dejal v pridigi na junijskem romanju bolnikov in invalidov na Brezje predsednik Slovenske škofovske 
konference dr. Andrej Saje in zavrnil predlagani zakon o pomoči pri prostovoljnem končanju življenja.

Na Brezje po upanje in tolažbo

S poslanim SMS sporočilom 

ZVEZEK5 na 1919 
boste darovali 5 EUR.
Prispevajo lahko uporabniki  
Telekoma Slovenije, Telemacha, A1 in T-2.

Zbiramo šolske potrebščine 
za 12.000 otrok v stiski. Povabljeni  

k solidarnosti

Brezjanski duhovniški jubilanti, (od leve) dr. Robert Bahčič, 
Krizostom Komar in Tadej Inglič, so po maši razrezali 
slavnostno torto. / Foto: Romarski urad Brezje

Razstava in film o Kugyju

Prejšnjo sredo je bila v atriju 
radovljiškega župnišča odpr-
ta razstava, posvečena 165. 
obletnici rojstva alpinista, 
pisatelja, botanika, humani-
sta ... Juliusa Kugyja.
Rodil se je leta 1858 v Gorici, 
v slovenski družini, obisko-
val je nemško gimnazijo v 
Trstu, šolanje pa nadaljeval 
na dunajski univerzi, kjer je 
diplomiral iz prava. Po vojni 
se je posvetil pisateljevanju 
ter predavanjem po nemško 
in slovensko govorečih deže-
lah. Umrl je leta 1944 v Tr-
stu, kjer je tudi pokopan.

Avtor razstave, ki je nastala 
pod okriljem Kulturnega 
društva Sotočje in bo na 
ogled do sredine prihodnje-
ga meseca, je Zvone Papler.
Obletnico so v župnišču zaz-
namovali še s predvajanjem 
filma z naslovom Kugy, za 
katerega sta scenarij napisa-
la Željko Kozinc in Hellmut 
Andics, režiral pa ga je Mar-
jan Štiglic.
Film je bil na ogled v treh 
delih, prva dva prejšnji te-
den, zadnji pa v atriju župni-
šča na Linhartovem trgu da-
nes, 25. julija, ob 20.30. Pri 
organizaciji sodeluje KUD 
LIK Naklo.

Marjana Ahačič

Razstava, posvečena obletnici rojstva Juliusa Kugyja, bo v 
atriju radovljiškega župnišča na ogled še do sredine avgusta.

V Galeriji Šivčeva hiša je to poletje na ogled razstava ur in 
kinetičnih skulptur arhitekta in oblikovalca Mateja Zorca. Zo-
rec je leta 2009 je zasnoval lastno znamko ur, ki jih izdeluje v 
raznovrstnih tehnikah in materialih, pojasnjujejo v Muzejih 
radovljiške občine, v okvir katerih sodi tudi galerija Šivčeva 
hiša. »Na pričujoči razstavi so na ogled ure iz serij Angeline 
clocks in zapestne ure Angeline en Voyage; prvič pa so pred-
stavljene Angeline Piccolo in Angeline Carousel iz družine 
kinetičnih skulptur, ki so unikatno oblikovane in izdelane s 
tehnologijo 3D tiska,« so sporočili. Na odprtju razstave je 
avtorja in njegovo delo predstavil profesor Janez Suhadolc, 
v spremljevalnem programu pa je nastopil domačin, ugledni 
saksofonist Blaž Trček. Razstava je na ogled do 15. avgusta, 
od torka do nedelje med 10. in 12. ter 17. in 19. uro.

Razstava v Galeriji Šivčeva hiša

Patri iz samostana na 
Brezjah so praznovali 
duhovniške jubileje.
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Zalka Bohinc je le štiri dni 
starejša od Marjance Marko-
vec, s katero sta dobri prija-
teljici.
»Čisto nič posebnega vam 
ne vem povedati,« je zatrje-
vala ob našem obisku. »Ni-
koli se nismo nič kregali, ne 
starši med sabo ne mi otro-
ci. Vsi smo hodili k maši, de-
lali smo na polju in doma, 
živeli smo, kot so tedaj žive-
le preproste kmečke druži-
ne.«
A vseeno je pobrskala po 
svojem še vedno odličnem 
spominu in natresla nekaj 
drobcev iz svojega več kot 
95-letnega življenja.

Delo in molitev
Rodila se je spomladi, na 
svetega Jožefa dan, kot pred-
zadnja od petih otrok. »Ta-
kih družin, kot so bile nek-
daj, zdaj ni več,« pravi. 
»Vseh pet otrok nas je pelo 
na koru, tudi moja mama je 
pela. Imeli smo igre in pev-
ski zbor. Kar 50 let sem pela 
na koru. Otroci smo hodili v 
šolo, v cerkev in delat na po-
lje. Vseh osmih razredov ni-
sem dokončala, saj smo med 

vojno imeli nemške učitelje 
in se je nato vse začelo zno-
va.«
Brata Ivo in France sta se 
vsak s svojo nevesto poročila 
na isti dan – 20. maja 1950; 
doma so hoteli, da bi se tak-
rat poročila tudi ona, da bi 
bila kar trojna poroka. A sta 
z ženinom, ki je bil prav 
tako domačin – Matjažkov 
Tina – počakala in se poroči-
la 13. julija naslednje leto. V 
povojnih letih se je poročilo 
veliko parov. Zalka se spo-
minja, da se je nekega leta v 
Ljubnem rodilo kar 18 otrok, 
kar je veliko za tako majhno 
vas.
Tako je Zalka prišla na mo-
žev dom. »Bil je sam, saj 
staršev ni več imel, sestra pa 
se je odselila v Otoče. Tako 
sva sama zagospodarila.«

Dobro je gospodarila
»Mož mi je pustil, da sem 
sama odločala, in mislim, da 
sem kar dobro gospodarila. 
Danes 'ta mladi' pravijo, da 
delo na kmetiji ni nobeno 
pravo delo, ker pač nisem 
hodila v službo. O, saj ne 
vedo, kaj je življenje!«
Zalka je rodila tri otroke, tri 
sinove. Staro hišo so podrli 

in naredili novo. Zidali so, v 
načrtovanju in gradnji je 
bila Zalka res dobra. »Vsi 
trije sinovi so šli zgodaj delat 
in denar so mi dajali, tako da 
smo lahko zidali.« Eden od 
sinov je žal umrl v cvetu 
mladosti, pri komaj 25 letih, 
izdalo ga je srce, zdaj bi bil 
star 70 let, dvojčka Peter in 
Pavel pa jih imata 67.
Težke čase je preživela Zal-
ka. Možu so morali amputi-
rati obe nogi in umrl je pet 
let za sinom. Zdaj je že dol-
go vdova. Ima štiri vnuke in 
dva pravnuka. En sin ima 
hišo v bližini, drugi je doma. 
Zanjo dobro poskrbijo. Sledi 
njihovemu delu in je vesela, 
ker so uspešni, še zlasti pa je 
ponosna na uspehe pravnu-
kov.
»Mož je bil zelo dober, pus-
til je, da so ženske hodile 
sem in smo se družile ob 
kavi. To so bila res prijetna 
druženja. Prepuščal mi je 
tudi odločitve glede gospo-
darstva. Ko so otroci 'gor 
rasli', nismo nikamor šli, saj 
nismo mogli. Ko je imel že 
40 let, se je zaposlil na žagi 
v Podnartu. Imel je le 18 let 
delovne dobe. Bil je zelo de-
laven in priden.«

Dom je vedno pogrešala
Prvega sina je rodila doma, 
dvojčka pa sta bila rojena v 
porodnišnici na Jesenicah. 
»Deset dni sem bila tam in 
sem ves čas jokala, ker mi je 
bilo tako dolgčas po domu. 
Tudi takrat, ko sem bila na 
obisku v Gorici in nekajkrat 
v Nemčiji pri sorodnikih, 
sem povsod jokala, ker ved-
no strašno pogrešam dom.«
Recepta za tako visoka leta 
Zalka nima. »Včasih smo jed-
li skromno, a hrana je bila 
zdrava, saj smo jo sami pride-
lali. Kuhali smo štruklje, sva-
ljke, žgance. Dela ni nikoli 
zmanjkalo. Hlev, molža, seja-
nje, pletje in spravilo pridel-
kov na polju, pa še vse gospo-
dinjsko delo. Ob nedeljah 
sem zjutraj prej vstala, vse 
opravila v hlevu, potem pa 
očistila vsem čevlje, da smo 
šli k maši. Kasneje sem tudi 
varovala vnuke. A ko jim kaj 
pripovedujem iz tistih časov, 
ne morejo razumeti, saj živijo 
v čisto drugem svetu, kot smo 
živeli mi.« Za Zalko pa najpo-
membnejše to, da so se v dru-
žini vedno dobro razumeli. 
»72 let sem pri tej hiši, pa se 
nismo nikoli skregali!« pravi 
z velikim zadoščenjem.

Tudi Zalka Bohinc iz Ljubnega je že dopolnila 95 let. Posebnega recepta za dolgo življenje nima, pove pa, da so včasih jedli skromno, a zdravo hrano, ki 
so jo sami pridelali. Pa dela ni pri hiši nikoli zmanjkalo. Kar petdeset let je tudi pela na koru.

V njeni hiši nikoli in bilo prepira

Ivanka Korošec

»Ata je bil 'golcar', sama 
revščina je bila. V šolo ni-
sem kaj dosti hodila, saj je 
bila preveč oddaljena. Otro-
ška leta sem preživela doma, 
nato sem morala iti služit.«

Najlepša leta njenega 
življenja
»Na veliki kmetiji v Konj-
skem Vrhu so me najprej 
vzeli za pestrno, a to ni bilo 
zame, saj sem že doma mo-
rala paziti mlajše otroke. 
Zato so me dali poleg hlap-
cev, za 'ta veliko' deklo. Ime-
li so 16 glav živine in dva ko-
nja. Konje sem imela 
neizmerno rada in najbolj 
sem uživala, kadar so me 
poslali, da sem jih vpregla in 
šla z njimi po kakšno stvar. 
Kar 12 let sem preživela tam, 
in čeprav je bilo veliko trde-
ga dela, so bila zame to naj-
lepša leta v življenju.«
Njen brat je bil za pastirja v 
Ljubnem in tako ji je pove-
dal, da pri Šuštarju iščejo 
deklo. Pa je prišla iz Konjske-
ga Vrha v Ljubno, a se na 
spremembo kar ni mogla na-
vaditi. Bili so drugi običaji, 
druga govorica, drugi ljudje 

… Glede plačila pa tudi ni 
bilo nič bolje, saj je delala 
tam in tukaj le za hrano in 
stanovanje.

Ljubezen na prvi pogled
A ko je nekoč plela na njivi, 
je prišel mimo domačin in 
kaj hitro sta se zmenila. »On 
je bil revež, jaz reva; če revež 
reveža vzame, je še večji re-
vež. Sploh je bila ta bajta za-
kleta. Sama nesreča jo 
spremlja. Prišla sem na po-
gorišče, a mlad človek nič ne 
ve, kaj ga čaka, posebno še, 
če je tako zaljubljen, saj je 
bila to ljubezen na prvi pog-
led. Mislila sem, kakšna sre-
ča me čaka, pa sem prišla v 
še hujšo revščino … Mož mi 
je povedal, da ga je zaradi 
obupnih razmer mama kot 
otroka že hotela vreči v 'šter-
no' … Hodila je naokrog, da 
si je izprosila malo ješprenjč-
ka in drugega živeža.«
Njegovi sorojenci so se odseli-
li, mama je kmalu nato umr-
la. »Sama sva se trudila, da 
sva hišo spravila malo k sebi, 
in še danes stoji, kakor stoji.«
Marjanca je rodila tri otroke. 
Najprej hčerko, ki pa jo je žal 
pri komaj štirih letih in pol 
pred domačim pragom povo-

zil tovornjak. Rodila je še dva 
sinova. »Janko je imel epilep-
tične napade. Dolgo sem ga 
imela doma, nihče ne ve, 
kako sem se trudila z njim in 
koliko težav je bilo. Ko so mi 
moči opešale, sem ga morala 
dati v zavod. Dvajset let je bil 
tam, potem je umrl. Mlajši 
sin Joža se je poročil in živi v 
Tržiču, njegov sin, moj vnuk, 
pa živi v tej hiši.«

Mož v nemški vojski
Marjanca se zatopi v grenke 
spomine: »Mož je bil živčno 
bolan. Med vojno je bil v 
nemški vojski, bil je obstre-
ljen in ostal mu je šrapnel v 
glavi, na čelu je imel brazgo-
tino. Bil je dober človek, de-
lal je v železarni na Javorni-
ku, čeprav je bil bolan. 
Nikoli ni mogel napredovati, 
vedno so ga potlačili, češ da 
je bil nemški vojak.«
Marjanca se je trudila na vse 
pretege, s popravilom hiše, 
otroki, z vrtom in njivo. Če 
ni bila zaposlena doma, je 
hodila v 'taberh', pri vseh 
okoliških kmetih je delala. 
»Vse sem pridelala doma, 
imela sem tudi po osem pra-
šičev, kozo in kozličke. Vse 
skrbi so bile na meni, ni bilo 

časa, da bi pestovala otroke. 
Zrasli so kot samorastniki, 
kot so nekateri tudi v dana-
šnjih časih.«
Kmetovanje je morala opusti-
ti, saj ni zmogla vsega. Zapo-
slila se je kot čistilka v tovarni 
v Otočah. »Mož je hodil na 
delo s svojim težkim motor-
jem, jaz pa s svojim mope-

dom, ki pa je bil velikokrat 
pokvarjen. Če ga mož ni us-
pel popraviti, sem morala 
teči, da mi je uspelo pravo-
časno priti v službo; 23 let 
sem delala in še kako prav bi 
mi prišlo tistih 12 let služe-
nja, ki pa jih nisem mogla 
uveljaviti – in temu primerna 
je zdaj slaba pokojnina.«

Mlada leta niso užila 
sveta
»Nikoli nisva nikamor šla – 
ne na morje ne v toplice. 
Tam, kjer sem najprej služi-
la, sem enkrat z nekom ple-
sala. Hitro me je naučil, saj 
je to ena lepa reč, če znaš 
plesati. Mož pa je sovražil 
zabavo, smeh in ples, ker je 
imel pretežko življenje. Bil 
je 75-odstotni invalid, a je 
vse do konca delal. Zdaj sem 
že 23 let vdova.«
Vedno je gojila lepe rože, li-
lije, gladijole in druge, ter z 
njimi krasila cerkev. V vese-
lje ji je bilo tudi druženje na 
kavi pri sovaščanki Zalki.
»Zadnje čase sem zelo osla-
bela, najhujši pa sta samota 
in osamljenost. Če ne bi bilo 
televizije, bi bilo žalostno.« 
Rada tudi kaj prebere, na 
mizi ima kup revij in časopi-
sov, naročena je tudi na Go-
renjski glas.
Razvedri jo sovaščanka, ki 
včasih pride s svojo vnukinjo, 
da ji kaj zapoje. Zelo rada 
ima pravnukinjo in pravnu-
ka, ki sta svetel žarek v nje-
nem življenju. »Pravnuček 
se pride pogosto igrat k 
meni. Riše, igra se, klepeta. 
Kmalu bo več vedel kot jaz!«

»Čeprav sem že toliko časa tukaj, se po govorici še vedno čuti, da nisem od tu, kajne?« prijazno pove 95-letna Marjanca Markovec iz Ljubnega.  
Res se v njeni govorici še zdaj pozna, da je bila rojena v Poljanski dolini, v Dolenji Žetini, v družini z devetimi otroki.

Pravnučka sta kot svetlo sonce

Ivanka Korošec

Marjanca Markovec / Foto: Ivanka Korošec

Zalka Bohinc / Foto: Ivanka Korošec
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Vse tri dni festivala so v sta-
rem mestnem jedru poteka-
le delavnice swinga, ki so jih 
vodili svetovno znani plesni 
pedagogi iz Katalonije, Grči-
je ter Slovenije; plesalci o 
prišli iz vse Evrope.
Tako plesalce kot obiskovalce 
je navdušila tudi izvrstna glas-
bena spremljava dogodka; v 
petek in soboto je zanjo pos-
krbela belgijsko-francoska za-
sedba Reverent Juke Band, ki 
igraj džezovsko glasbo, name-
njeno prav plesalcem swinga, 
v nedeljo pa odlični Icy Isabel-

la Jazz Band iz Ljubljane, ki 
igra swing iz poznih tridese-
tih in zgodnjih štiridesetih let 
prejšnjega stoletja.
Svoj kamenček v mozaik so 
pristavili tudi glasbeniki 
društva Bid Bang Radovljica 
s promenadnim koncertom, 
kjer smo lahko slišali največ-
je uspešnice, ki jih je ustva-
ril Count Basie, sloviti džez-
ovski glasbenik iz obdobja 
swinga. Orkestru pa so se 
pridružili tudi odlični, sve-
tovno priznani slovenski 
glasbeniki, ki jih druži ljube-
zen do džezovske glasbe, vsi 
člani zavoda 2-5-1 JAZZ.

»Naloga in cilj zavoda 2-5-1 
JAZZ je združiti slovenske 
džezovske glasbenike in 
ustvarjalce, pomagati pri or-
ganizaciji in izvedbi kvalite-
tne akustične džezovske 
glasbe ter občinstvu z do-
godki na visokem nivoju 
predstaviti domače in tuje 
glasbenike,« je povedal sa-
ksofonist Blaž Trček, diri-
gent in umetniški vodja Bid 
Banga. »Zavod je še mlad in 
vabi vse navdušence vseh 
znanj, da se nam pridružijo, 
skupaj bomo pripomogli h 
krepitvi domače džezovske 
scene.«

Sredi junija je Radovljica spet gostila priljubljeni festival swinga Shake the change. Trije plesno-glasbeni večeri v starem mestnem jedru so navdušili tako 
plesalce kot številne obiskovalce na Linhartovem trgu.

Radovljica v znamenju swinga

Marjana Ahačič

V berlinskem Muzeju evrop-
skih kultur (MEK) od sredi-
ne junija gostuje razstava 
Buzzing Slovenia: O čebelah 
in ljudeh, ki sta jo na pobu-
do Slovenskega kulturnega 
centra Berlin sooblikovala 
radovljiški Čebelarski muzej 
in Slovenski etnografski 
muzej.
Razstava v okviru Sloven-
skih kulturnih dnevov 2023 
– 19. Evropskih kulturnih 
dnevov prikazuje tako tradi-
cijo slovenskega čebelarstva 
kot inovacije s področja ur-
banega čebelarjenja in traj-
nostnega oblikovanja, je po-
vedala direktorica Muzejev 
Radovljiške občine in avtori-
ca razstave O čebelah in lju-
deh Petra Bole.
Razstava je nastala v sodelo-
vanju z Muzejem evropskih 
kultur, ob njej pa je izšel še 
nemški prevod monografije 

Svet opraševalcev avtorjev 
Petre Bole, Ivana Esenka in 
Andreja Šaleharja. Razstava 
bo na ogled do sredine apri-
la prihodnje leto.

Gostovanje v Pragi
Na povabilo slovenskega ve-
leposlaništva v Pragi in v so-
delovanju s tamkajšnjim 
predstavništvom Organiza-
cije združenih narodov ter 
češkim Narodnim kmetij-
skim muzejem pa se je Če-
belarski muzej z razstavo Ži-
veti skupaj. O čebeli in 
človeku. Zgodbe iz Slovenije 
predstavil tudi v Pragi.
Slovesnosti ob odprtju se je 
kot častni gost udeležil tudi 
minister za kmetijstvo 
Zdeněk Nekula. Razstavo, 
na kateri je na ogled tudi ne-
kaj predmetov iz češke čebe-
larske zbirke, je predstavila 
direktorica muzeja in avtori-
ca dr. Petra Bole, pripravili 
pa so tudi predavanje Petra 

Kozmusa o pomenu čebel in 
opraševalcev ter čebelarsko 
delavnico izdelovanja mede-
nih svečk za otroke iz med-
narodne šole. Razstava bo 
na ogled do 2. avgusta.

Panjske končnice v Tirani
Ob svetovnem dnevu čebel 
pa je Čebelarski muzej na 
pobudo Veleposlaništva RS 
v Tirani predstavil slovensko 
dediščino poslikanih panj-
skih končnic in pomen opra-
ševalcev. Sredi junija je nato 
v okviru obiska v Sloveniji 
tudi Radovljico v spremstvu 
gostiteljice, predsednice Slo-
venije Nataše Pirc Musar, 
obiskal albanski predsednik 
predsednik Bajram Begaj z 
delegacijo. Po Čebelarskem 
muzeju in stalni razstavi Ži-
veti skupaj. O čebeli in člo-
veku jih je popeljala avtorica 
Petra Bole.

»Albanski predsednik je 
med drugim poudaril po-
men vpisa čebelarstva na 
Unescov seznam nesnovne 
dediščine, zanimala ga je 
naša kranjska čebela in nje-
ne lastnosti ter v čem se raz-
likuje od njihovih medonos-
nih čebel. Največ zanimanja 
je bilo za naš opazovalni 
panj z živimi čebelami in 
poslikane panjske končnice. 
Beseda je tekla tudi o ogro-
ženosti čebel in drugih opra-
ševalcev,« je povedala Petra 
Bole.
Pojasnila je še, da si v Alba-
niji trenutno prizadevajo za 
zakonsko ureditev čebelar-
stva, tudi z namenom zašči-
te čebel, saj je njihov obstoj 
tudi v Albaniji vse bolj ogro-
žen. Zanimivo je, je še pove-
dala Petra Bole, da njihov za-
kon predlaga tudi ohranitev 
naše kranjske čebele.

Čebelarski muzej v letošnjem poletju širi svoje poslanstvo tudi po Evropi. Z razstavami se predstavlja 
v Berlinu, Pragi in Tirani, pred kratkim pa so gostili tudi albanskega predsednika Bajrama Begaja, ki 
je Radovljico obiskal v spremstvu svoje gostiteljice, predsednice države Nataše Pirc Musar.

Pestra mednarodna 
dejavnost muzeja

Marjana Ahačič

Razstava Buzzing Slovenia v Muzeju evropskih kultur v 
Berlinu prikazuje tako tradicijo slovenskega čebelarstva kot 
inovacije s področja urbanega čebelarjenja in trajnostnega 
oblikovanja. / Foto: arhiv MRO

Čebelarski muzej si je ob obisku Slovenije, kjer ga je gostila 
predsednica države Nataša Pirc Musar, sredi julija ogledal 
albanski predsednik Bajram Begaj z delegacijo. / Foto: arhiv MRO

Svoj kamenček v mozaik so pristavili tudi glasbeniki društva Bid Bang Radovljica s 
promenadnim koncertom.

Rdeča nit projekta, ki se je 
končal sredi junija letos, je 
področje modernizacije po-
stopkov načrtovanja gospo-
darjenja z gozdovi in dodaja-
nja vrednosti lesu skozi 
celotno gozdno-lesno verigo 
– z začetkom na področju 
ustreznega in sodobnega na-
črtovanja upravljanja gozda, 
nadaljevanjem pri optimiza-
ciji odvzema lesa iz gozda s 
skrajšanjem logističnih ve-
rig in koncem pri njegove 
kasnejši predelavi in upora-
bi.
Splošni cilj projekta je bil iz-
boljšati gospodarjenje z goz-
dovi v Slovenji, drugi cilji pa 
so bili povezani z ohranja-
njem biotske raznovrstnosti 
v gozdovih ter obgozdnih ze-
mljišč, trajnostnim upravlja-
njem, prilagajanjem pod-
nebnim spremembam, 
organizacijo izkoriščanja 
gozdov z ekonomskega in 
okoljskega vidika ter spod-
bujanjem komunikacije in 
sodelovanja med lastniki in 
upravljavci gozdov ter drugi-
mi deležniki.
V ovkiru projekta so bili tak 
med drugim postavljeni dol-
goročni in kratkoročni 
gozdnogojitveni načrti ter 
vzpostavljena kartica tako 
imenovanih gozdnogojitve-
nih vročih točk.
Med dosežki projekta pa je 
med drugim tudi priprava 
osnutka programske pro-
gramske platforme Deblo, ki 
naj bi predstavljala pomoč 
pri iskanju informacij, ki 
bodo strokovnjakom omogo-
čale obdelavo podatkov dolo-
čene gozdne parcele.
V okviru projekta so pripra-
vili srečanja na petih kme-

tijskih gospodarstvih. Zanje 
so bila med drugim izvede-
na usposabljanja, delavnica 
o negi gozda in predstavitev 
problematike t. i. drobno-
lastniških gozdov ter ukrep 
obnove in premene. Izvede-
ne so bile demonstracije 
gozdarske mehanizacije za 
namen skrajšanih logistič-
nih verig ter predstavljene 
možnosti za nakup gozdar-
ske mehanizacije in opre-
me.
Kot je še povedala Lidija 
Snut iz KGZS – KZ Kranj, 
so na srečanjih udeležence 
seznanili tudi z možnostmi 
dodajanja vrednosti lesu v 
smislu predelave in neposre-
dnega trženja, ki sicer zahte-
vata veliko zavzetosti in ino-
vativnosti, a omogočata tudi 
doseganje višjih cen na eno-
to izdelka, izkoristek manj 
kakovostnih surovin, večji 
izkoristek znanja, prostor-
skih in strojnih zmogljivosti 
ter tudi nova delovna mesta, 
lažje oblikovanje cene, svo-
bodo pri izbiri trga in tesen 
stik s potrošnikom, kar vse 
skupaj vodi do boljše ekono-
mike kmetije.
Ob tem so opozorili tudi, da 
delo v gozdu spada med dela 
z največjim tveganjem za 
nastanek nezgod. Delo v 
gozdu je namreč delo v na-
ravnem okolju, kjer se oko-
liščine in predmeti dela 
spreminjajo, nanje pa nima-
mo velikega vpliva, je še po-
udarila Lidija Snut.
Poleg kmetov so v usposa-
bljanje vključili tudi kmetij-
ske in gozdarske strokovnja-
ke, ki bodo znanja, 
pridobljena na delavnicah, 
lahko uporabili pri svetova-
nju na kmetijskih gospodar-
stvih.

Tudi Kmetijsko-gozdarska zbornica Slovenije – 
Kmetijsko-gozdarski zavod Kranj sodeluje v 
projektu Deblo, katerega namen je modernizacija 
gospodarjenja z gozdom.

O gospodarjenju  
z gozdovi

Marjana Ahačič
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Sreda, 26. julij
Koncerti klasične glasbe, ob 19:00, Klavirski recital študentov glas-
benih akademiji (prof. T. Trevisan), Radovljiška graščina

Varen kraj, ob 20.00, drama, Hrvaška, Linhartova dvorana Radovlji-
ca *

Četrtek, 27. julij
Četrtki na trgu, od 15:00 ARTish, rokodelski sejem, od 19:30 kulina-
rična tržnica z Okusi Radol'ce, ob 21:00 koncert Jet Black Diamonds, 
Linhartov trg

Petek, 28. julij
Slovenski večer pri Avseniku, ob 19:00, Gostilna in restavracija Avse-
nik, Begunje na Gorenjskem*

Hiter kot strel, ob 21:30, akcijski film, ZDA, Poletni kino, Letališče 
Lesce, vstop prost / prinesite svoj stol

Sobota, 29. julij
Nekaj sladkega, ob 21:30, komedija, Slovenija, Makedonija, Letališče 
Lesce, vstop prost / prinesite svoj stol

Nedelja, 30. julij
Srečanje mest na Venerini poti, 10:00-19:00, srednjeveški dan, se-
jem mojstrov domače in umetnostne obrti, ulične predstave, srednje-
veški plesi, lokostrelski turnir, nastopajoči: Igralska skupina Gašperja 
Lambergarja, plesni skupini Lonca in Šaleška gospoda ter žonglerska 
skupina Čupakabra, Linhartov trg, Radovljica

Elementi, ob 18:00, animirani film, ZDA, Linhartova dvorana Radovlji-
ca*

Koncerti klasične glasbe, ob 19:00, Klavirski recital študentov glas-
benih akademiji (prof. C. Marton), Radovljiška graščina

Barbie, ob 20:00, komedija, ZDA, Linhartova dvorana Radovljica*

Torek, 1. avgust
Uvodno predavanje o učenju Bruna Gröninga, ob 18:00, najave na 
041226174, sejna soba Šarčeva vila v 1. nad., Gorejnska cesta 25, Ra-
dovljica

Sreda, 2. avgust
Pariški spomini, ob 20:00, drama, Francija, poletna art kino sreda, 
Linhartova dvorana*

Četrtek, 3. avgust
Četrtek na trgu z občinsko proslavo, ob 19:00 občinska proslava 
(Baročna dvorana), od 19:30 kulinarična tržnica z Okusi Radol'ce, ob 
20:00 koncert Neisha, Linhartov trg

Petek, 4. avgust
Slovenski večer pri Avseniku, ob 19:00, Gostilna in restavracija Avse-
nik, Begunje na Gorenjskem*

Kurz Klub, ob 19:00, kratki neodvisni filmi z mednarodno udeležbo, 
Linhartova dvorana Radovljica

Mož po imenu Otto, ob 21:00, komedija, Poletni kino Radolca, grajski 
park Radovljica, prost vstop / prinesite svoj stol

Sobota, 5. avgust
Radolška tržnica, od 10.00 do 12.00, sejem lokalnih dobaviteljev, ro-
kodelskih izdelkov in starin, Eko kotiček, Linhartov trg, trg pred cerkvi-
jo

Grad strahov, ob 18:00, družinska pustolovščina, podnapisi, ZDA, 
Linhartova dvorana Radovljica*

Misija nemogoče - maščevanje, 1. del, ob 20.00, akcijski film, ZDA, 
Linhartova dvorana Radovljica *

41. Festival Radovljica, ob 20:00, Festival stare glasbe, otvoritveni 
koncert, Bisclavret – Zgodba o volkodlaku, Radovljiška graščina*

Nedelja, 6. avgust
Grad strahov, ob 18:00, družinska pustolovščina, ZDA, podnapisi, 
Linhartova dvorana Radovljica*

La traviata, ob 19:30 operna izvedba učencev masterclasa maestra 
Georga Pehlivaniana, Kulturni dom Kropa*

Barbie, ob 20:00, komedija, ZDA, Linhartova dvorana Radovljica*

Ponedeljek, 7. avgust
41. Festival Radovljica, ob 20:00, Alessandro Scarlatti: Judita, cerkev 
sv. Petra, Radovljica*

Sreda, 9. avgust
Slovenski večer pri Avseniku, ob 19:00, Gostilna in restavracija Avse-
nik, Begunje na Gorenjskem*

Četrtek, 10. avgust
41. Festival Radovljica, ob 20:00, Kraljevi koncerti, Radovljiška 
graščina*

Petek, 11. avgust
Asteroid City, ob 20:00, komedija, romanca, drama, ZF…Wes Ander-
son, ZDA, Španija, Linhartova dvorana Radovljica*

Sobota, 12. avgust
Ninja želve: Mutantska ujma, ob 18:00, animirani film, Linhartova 
dvorana Radovljica*

Oppenheimer, ob 20.00, biografska drama, ZDA, Velika Britanija, Lin-
hartova dvorana Radovljica *

41. Festival Radovljica, ob 20:00, Škofovi najljubši madrigali, Rado-
vljiška graščina*

Nedelja, 13. avgust
Dan odprtih vrat v Muzeju talcev, od 10:00 do 16:00, Begunje na 
Gorenjskem

Ninja želve: Mutantska ujma, ob 18:00, animirani film, Linhartova 
dvorana Radovljica*

Megalodon 2: Predator iz globin, ob 20:00, ZF, Linhartova dvorana 
Radovljica*

41. Festival Radovljica, ob 20:00, Cesarske arije, organiziran prevoz ob 
18:45 AP Radovljica, cerkev Marijinega oznanjenja, Velesovo (Adergas)*

Torek, 15. avgust
Prepevanje Marijinih pesmi, ob 19:00, pred Markovim znamenjem, 
Kamna Gorica

Miting malega letalstva, od 10:00 do 16:00, modelarski miting, dan od-
prtih vrat ALC Lesce, panoramski poleti po akcijski ceni, Letališče Lesce*

Razstave
Tretji planet od Sonca, 1.7-28.7., fotografska razstava Jasima Sulja-
noviča, KMF FZS, galerija Pasaža, Radovljiška graščina

Pozdrav s Slovenskega morja, 1.6-31.8., fotografska razstava Vide 
Markovc, F1 FZS, razstavišče avla DOM dr. J. Benedika, Radovljica

Angeline, 6.7-19.8, razstava umetniških del arhitekta Mateja Zorca, 
Galerija Šivčeva hiša, Radovljica

Hura, počitnice! do konca avgusta, razstava likovnih izdelkov učen-
cev OŠ ATL Radovljica iz oddelkov podaljšanega bivanja od 1. do 5. 
razreda na matični šoli in podružničnih šolah Ljubno ter Mošnje, knji-
žnica ATL, Radovljica

Povedat pridem, ko jo bom obudil, 1.6-15.8, dokumentarna razsta-
va ob stoletnici rojstva radovljiškega pesnika Ivana Hribovška, Knjižni-
ca ATL Radovljica

Čebelarka Slava Račič, do konca avgusta, Čebelarski muzej, Radovlji-
ška graščina

Ena je pesem, do konca septembra, razstava liričnih in refleksivnih 
pesmi pesnikov Ivana Hribovška in Vladimirja Pavšiča-Mateja Bora, 
Knjižnica ATL Radovljica

Razstava ob stoletnici rojstva dr. Ceneta Avguština: »Tragika je, če 
ne moreš pokazati vse lepote, za katero veš, da obstaja«, razstava 
Mestnega muzeja in Knjižnice ATL Radovljica, do konca oktobra, Raz-
stavni hodnik Radovljiške graščine

Spominska soba skladatelja Uroša Kreka (1922-2008), do konca 
oktobra, Radovljiška graščina

Kontakt za koledar prireditev
Informacije za koledar prireditev zbira javni zavod Turizem in kultura Rado-
vljica, ki program dogodkov in prireditev objavlja na svoji spletni strani in v 
Deželnih novicah. Podatke lahko pošljete na naslov lovro.ozmec@radolca.si

Pravzaprav se bo tako kot v 
preteklih letih tudi letošnja, 
že 41. izvedba Festivala Ra-
dovljica simbolično začela 
že konec tega tedna z dvi-
gom festivalske zastave in 
srednjeveško tržnico starih 
obrti na Linhartovem trgu.
Na festivalu se bo med 5. in 
22. avgustom zvrstilo deset 
koncertnih sporedov z boga-
tim in raznolikim glasbenim 
repertoarjem od 12. do po-
znega 19. stoletja. Na njih 
bo nastopilo 43 umetnikov 
iz 14 držav. Osem koncertov 
bo v Baročni dvorani Rado-
vljiške graščine, po eden pa 
v cerkvi sv. Petra v Radovljici 
in v cerkvi Marijinega ozna-
njenja v Velesovem. Na vse 
koncerte bo seveda vozil 
brezplačni avtobus iz Lju-
bljane in Kranja.
Tudi letos bo nastopilo ne-
kaj svetovno znanih glasbe-
nikov na področju stare glas-
be. »Tu so violinist Erich 
Höbarth, violončelist Enrico 
Bronzi, gambist Vittorio 
Ghielmi in kontratenorist 
Alex Potter. Štirje sporedi so 
nastali posebej za festival. 
Med njimi izstopa izvedba 
oratorija Judita Alessandra 
Scarlattija s petimi svetovno 
znanimi solisti in 14-član-
skim festivalskim baročnim 
orkestrom, ki ga pretežno 
sestavljajo slovenski glasbe-
niki na zgodovinskih glasbi-
lih,« poudarja umetniški 
vodja Domen Marinčič, ki 
programske niti Festivala 
Radovljica uspešno spleta že 
17. leto.

V soboto, 5. avgusta, ob 20. 
uri bo v Radovljiški graščini 
festival odprla pevka in har-
fistka Hanna Marti s progra-
mom Bisclavret – Zgodba o 
volkodlaku. Francoska pe-

snica Marie de France je bila 
povezana z dvorom angle-
škega kralja Henrika II. Na 
koncu 12. stoletja je zapisala 
več keltskih legend, ki jih je 
slišala pri bretonskih min-
strelih, tudi zgodbo o preva-
ranem volkodlaku Bisclavre-
tu .  Spec ia l i s tka  za 
srednjeveško glasbo Hanna 
Marti jih predstavlja z lastno 
glasbo.

Še deset dni nas loči do začetka 41. Festivala 
Radovljica, ki prinaša deset koncertnih večerov.

Avgust je čas za 
Festival Radovljica

Igor Kavčič

Hanna Marti  
/ Foto: arhiv Festivala Radovljica

  DACIA.SI

VOZILA DACIA   

*Cena velja za Novi Dacia Sandero Essential 1.0 TCE 90.  Navedena začetna cena je priporočena maloprodajna cena (MPC) in je neobvezujoča ter že vključuje 22-odstotni DDV in DMV.   ** V obdobju 3 let od nakupa vozila velja tovarniška 
garancija. Po preteku tovarniške garancije za 4., 5. in 6. leto sledi 3 leta podaljšanega jamstva Dacia oz. 100.000 km, kar koli se zgodi prej. ***Pogodba o vzdrževanju brezplačno za obdobje treh let oziroma 60.000 km (karkoli se zgodi prej) 
in velja ob nakupu z Dacia Financial Services. Poraba pri mešanem ciklu: 4,8 - 7,8 l/100 km. Emisije CO2: 118 - 145 g/km. Emisijska stopnja: EURO6DFull. NOx: 0,0095-0,03549 g/km. Vrednosti meritev porabe in emisij ustrezajo standardu 
meritev WLTP. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k 
čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Slika avtomobila je simbolična. GA Adriatic d.o.o., Dunajska cesta 22, 1000 Ljubljana.

Dacia priporoča 

ŽE ZA

13.590 €*
6 let jamstva**
Pogodba o vzdrževanju***

IME TRGOVCA
TEL: 0123 456 7890, WWW.IMETRGOVCA.COM
ODPRTO OD PONEDELJKA DO PETKA OD XX. DO YY., SOBOTA OD XX. DO YY., NEDELJA OD XX. DO YY/ZAPRTO.

Lesce, Hraška cesta 25, tel.: 04 53 53 450 
Jesenice, Finžgarjeva 2, tel.: 04 58 33 330

Od 25. julija do 15. avgusta

V prejšnji številki Deželnih novic je bilo napačno objavljeno 
ime najstarejšega od plavalcev, ki so se na županov žvižg 
podali v bazen na prireditvi ob zaključku prve faze prenove 
radovljiškega kopališča. Pravilno je Rado Hočevar. V Go-
renjskem glasu pa je v prispevku o Memorialu Jožeta Rebca 
povzeta nepravilna objava s spletne strani plavalnega kluba; 
Tinkara Lipovec je namreč mladinka, ne kadetinja.

Popravek
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Spoštovani gostje,

 
Z veseljem sporočamo, da je restavracija Vila Podvin ponovno
odprta in vas vabimo, da se nam pridružite na poletnem vrtu v
čudovitem ambientu naše restavracije. Ponosni smo, da lahko

ponovno gostimo naše zveste goste in vas razvajamo z
vrhunskimi jedmi ter izbranimi vini zato vam podarjamo

 

10% popust
 

s kodo #poletje2023. Veselimo se vašega obiska.
 

Ekipa Vila Podvin

VILA
PODVIN

PONOVNO Z VAMI

REZERVACIJE
info@vilapodvin.com
041 634 906

KODA ZA 10% POPUST
#poletje2023

POSLOVNA KOSILA
četrtek in petek
12.00 - 16.00

VIKEND KOSILA
sobota in nedelja
12.00 - 16.00
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V priročniku je nazorno 
prikazana pot lesa 
od hloda do izdelka. 
Poleg vseh postopkov 
obdelave in zaščite lesa 
ter potrebnega orodja so  
dodani natančni načrti 
za izdelavo nekaterih 
najbolj uporabnih 
izdelkov. Priročnik je 
namenjen vsem, ki 
se bodo sami lotili 
obdelave lesa in si za 
dom in vrt izdelali kaj 
praktičnega. Koristil 
bo tudi študentom in 
dijakom  lesarstva.Z A L O Ž B A  K M E Č K I  G L A S

Vladimir Stegne, Boštjan Bračič
Drevesne vrste v slovenskih gozdovih

Uporaba in zaščita lesa

Ročno orodje in pripomočki za obdelavo lesa

Načrti in navodila za izdelavo izdelkov

+ načrti za izdelavo različnih izdelkov
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Priročnik lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04 201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.  
Če ga naročite po pošti, se poštnina zaračuna  
po ceniku Pošte Slovenije.

www.gorenjskiglas.si
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Radovljica je že pred štirimi 
leti gostila državno kolesar-
sko prvenstvo. Takrat je sla-
vil Domen Novak, ki naj bi 
bil letos glavni pomočnik 
Tadeja Pogačarja.

Start na Vurnikovem trgu
Letos je bil start ob Vurniko-
vem trgu, od koder so šli ko-
lesarji proti Novi vasi in Za-
pužam ter nato skozi Otok 
in Mošnje na Mišače, Zgor-
njo Dobravo, Kamno Gori-
co, Lipnico in Lancovo ter po 
nadvozu pri železniški po-
staji Radovljica in strmi Ko-
lodvorski ulici do Vurniko-
vega trga, kjer je bil tudi cilj. 
Kolesarji so po trasi prevozi-
li osem krogov, dolgih 19,7 
kilometra, višinska razlika je 
bila 335 metrov.
Med člani je zmagal Tadej 
Pogačar, med članicami 

Urša Pintar, pri mlajših čla-
nih Bastian Petrič, mlajših 
članicah Nina Bobnar, pri 
starejših mladincih Jakob 
Omerzel in pri mlajših mla-
dinkah Ema Podberšič.
Dirka, ni bila napeta. Tadej 
Pogačar je suvereno dobil 
kronometer in bil upraviče-
no glavni favorit za državni 
naslov. Na cestni dirki je bil 
njegov edini sledilec Luka 
Mezgec. Oba sta si lepo 
prednost nabrala že v prvem 
krogu. Svojo dirko sta vozila 
do zadnjega klanca v Rado-
vljici, kjer si je Pogačar v sto 
metrih nabral petdeset me-
trov prednosti in na koncu 
zasluženo oblekel majico dr-
žavnega prvaka.
Več je bilo pričakovati od 
Mateja Mohoriča, na koncu 
tretjega, ki je imel največ na-
vijačev. V cilju sta z Matevž-
em Govekarjem zaostala 
skoraj za pet minut. Peti je 

zaostal že več kot osem mi-
nut. Dirko je začelo 57 kole-
sarjev, končalo pa le 21, saj 
so morali kolesarji krožno 
dirko po določenem zao-
stanku zapustiti. Zanimivo, 
prvi trije – Pogačar, Mezgec 
in Mohorič – so edini slo-
venski kolesarji na letošnji 
Dirki po Franciji.

Pogled na dirko
Pogled na spremljevalna vo-
zila je jasno kazal, da gre za 
pravo kolesarsko dirko. Poli-
cija in redarji ob trasi niso 
imeli lahkega dela. Vozniki 
so se ob zaporah obrnili ali 
pa z veseljem počakali in 
pogledali kolesarje. Na Cesti 
svobode gledalcev ni manj-
kalo. Največ jih je bilo pri 
odcepu na novo železniško 
postajo, pred vstopom na 
Kolodvorsko ulico in na 
vrhu Kolodvorske ulice. Lep 
odziv gledalcev je bil tudi na 
Gorenjski cesti, največ pa od 
avtobusne postaje do cilja 
pred Vurnikovim trgom. 
Vrhunec dneva je bila za-
ključna podelitev na dodob-
ra zapolnjenem Vurniko-
vem trgu, ki je dočakal nov 
športni spektakel.

Gledalci so uživali
Kot je povedal organizacijski 
direktor dirke Andrej 
Golčman, so prvenstvo sku-
paj organizirali Kolesarski 
klub (KK) Gorje, KK Bled in 
Kolesarska zveza Slovenije. 

KK Gorje je organiziral vo-
žnjo na čas iz Gorij na Pok-
ljuko, KK Bled pa je bil for-
malni nosilec cestne dirke.
»Krožna dirka je čudovita za 
gledalce, veliko težje delo pa 
za organizatorja. Varnostne 
priprave je postavila Policij-
ska postaja Radovljica, glav-
ni nosilec projekta je bila 
Prometna policija Kranj. Za 
varnost smo se maksimalno 
potrudili. Prepričan sem, da 
smo organizacijo dvignili še 
na višji nivo kot leta 2019. 
Vurnikov trg se je pokazal za 
odlično izbiro za začetek in 
konec dirke. Zahvalil bi se 

tudi Knjižnici Radovljica, 
kjer je bila VIP-terasa. Zelo 
dobro smo sodelovali, tudi 
zato, ker je bil direktor Mar-
ko Zupanc nekoč odličen ko-
lesar. Zahvalil bi se še Ko-
munali Radovljica, ki je 
zvečer pred dirko cesto te-
meljito očistila in že prej za-
polnila vse luknje. Dirka je 
bila zelo dobro pokrita s ka-
merami, zadnjo uro tudi s 
snemanjem iz helikopterja. 
Žal je Televizija Slovenija 
pripravila prenos le na MM-
C-ju, na katerem si je zadnjo 
uro dirke ogledalo trideset 
tisoč gledalcev. Če bi bil pre-

nos na glavnem programu, 
sem prepričan, da bi jih bilo 
več kot sto tisoč, kar bi bila 
odlična promocija za Rado-
vljico. Občina nam je poma-
gala pri papirologiji, žal pa 
je bila slaba finančna podpo-
ra.«
Kdor je sončno nedeljo izko-
ristil za ogled kolesarske dir-
ke v živo, mu gotovo ni žal, 
saj smo imeli možnost vide-
ti kar nekaj kolesarjev, ki 
tekmujejo na svetovnem ni-
voju. Ob tako dobri organi-
zaciji verjamemo, da bo Ra-
dovljica še dobila dirko za 
državne naslove.

Radovljica je po štirih letih spet gostila kolesarsko državno prvenstvo, tokrat z osmimi krogi po celotni občini. Start je bil na Vurnikovem trgu, 
zmagovalec med člani pa pričakovano Tadej Pogačar.

Najboljši so se pomerili v Radovljici

Matjaž Klemenc

Tadej Pogačar in Luka Mezgec na strmem klancu od železniške postaje proti staremu 
mestnemu jedru / Foto: Gorazd Kavčič

Navdušeni navijači, med katerimi je bilo največ privržencev 
Mateja Mohoriča / Foto: Gorazd Kavčič


